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R E K L A M A

Z okazji zbliżającego się Dnia Matki odwiedziliśmy Przedszkole 
nr 8 w Zalesiu Dolnym i zapytaliśmy dzieci o ich mamy. 
Odpowiedzi udzielili nam Adrian, Ewa, Zosia, Jaś, Gabrysia 
i Alex. Z dziećmi rozmawiała Agnieszka Deja. czytaj s. 2

\\\    Dzieci WieDzĄ LePieJ

Alex, Adrian, Jaś, na dole: Ewa, Zosia i Gabrysia

\\\ PoWiat

Aż dwie nadzwyczajne 
sesje rady powiatu w ciągu 
jednego dnia, a wszystko 
to z powodu politycznych 
gierek o stanowisko 
przewodniczącego rady 
powiatu.

P ełniący tę funkcję Daniel Putkie-
wicz złożył bowiem mandat rad-

nego po otrzymaniu od burmistrza 
Piaseczna Zdzisława Lisa propozycji 
objęcia stanowiska wiceburmistrza.

dokończenie na s. 3

Nadzwyczajne…
zamieszanie

W czwartek na sesji stawiła się głownie opozycja

W Dniu Mamy
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\\\ mazoWsze

W piątek 6 maja 
przedstawiono raport 
dotyczący zanieczyszczenia 
powietrza na Mazowszu 
w ubiegłym roku. Normy 
zostały przekroczone 
m.in. w strefie aglomeracji 
warszawskiej.

R aport przedstawiono na spot-
kaniu w Mazowieckim Urzędzie 

Wojewódzkim. Badania wykonano 
na terenie 4 stref: aglomeracji war-
szawskiej, miasta Płocka, Radomia 
oraz pozostałej części województwa. 
Wynika z niego, że we wszystkich 
strefach zostały przekroczone nor-
my dla pyłów zawieszonych PM10 
i szczególnie niebezpiecznego PM2,5 
oraz benzo(a)pirenu.

W strefie aglomeracji warszaw-
skiej przekroczone zostały natomiast 
normy dla dwutlenku azotu.

Głównych powodów dużego za-
nieczyszczenia Mazowsza upatruje 
się w tzw. niskiej emisji, czyli tym 
co np. emitują domowe piece, w któ-
rych często pali się węglem, a nawet 
śmieciami.

W dużych miastach głównym 
problemem są za to zanieczyszczenia 
pochodzące ze spalin samochodów. Od-

powiadają one czasem nawet za 80% 
zanieczyszczenia powietrza w mieście.

Zanieczyszczone powietrze po-
woduje oczywiście kłopoty zdro-
wotne, a nawet przedwczesne zgony, 
ważne jest więc, aby zanieczyszczenie 
ograniczać.

Wojewoda Mazowiecki Zdzisław 
Sipiera na spotkaniu w urzędzie mówił 
o konieczności prowadzenia działań 
przez rząd i samorządy, które miały-
by zmierzać do poprawy jakości po-
wietrza. Jako istotne dla tej poprawy 
wskazał m.in. budowę obwodnic miast, 
wsparcie finansowe wymiany kotłów 
węglowych oraz mądrą politykę prze-
strzenną, która nie pozwalałaby na 
zabudowywanie miast, z kolei kładła 
nacisk na pozostawianie terenów zie-
lonych. Należałoby również wzmocnić 
kontrole stacji pojazdów, aby nie do-
puszczały do ruchu pojazdów niespeł-
niających norm emisji spalin. JG

Zanieczyszczone
powietrze w aglomeracji

dokończenie ze s. 1
Czy wiecie, jakie niedługo będzie 
święto?
Adrian: Dzień mamy!
Gdybyście mieli wytłumaczyć ko-
muś, kto to jest mama, co byście 
powiedzieli?
Jaś: Że moja mama pracuje codzien-
nie i gotuje śniadanka, obiady, pod-
wieczorki i kolacje.
Zosia: To jest ktoś bliski.
Ewa: Pilnuje dzieci albo wychowuje je.
Adrian: Opiekuje się dziećmi.
Jak myślicie jakie cechy mają mamy?
Zosia: Czułość.
Jaś: Wesołość.
Ewa: Miłość.
Gabrysia: Słodkość.
A czy mamy muszą być dobre?
Wszystkie dzieci: Tak!
Chyba muszą być też opiekuńcze, 
bo jak jesteśmy chorzy, to się nami 
zajmują, prawda?
Adrian: No chyba że tata się nami 
zajmuje!
A pomagają wam mamy w nauce?
Alex: Mnie, bo czasem mam dużo lekcji 
i są za trudne i mama mi pomaga.
Zosia: Ja chodzę na angielski i mam 
prace domowe i mama mi pomaga.
A wy pomagacie w czymś mamom?
Ewa: W sprzątaniu kuchni.
Adrian: W sprzątaniu też.
Jaś: W sprzątaniu kurzów. I mama mi 
pomaga w wycinaniu różnych rzeczy.
Adrian: A ja pomagam mamie w kro-
jeniu ogórków i gotowaniu.
A co wasze mamy robią najlepiej 
na świecie?
Adrian: Moja mama najbardziej po-
trafi gotować.
Alex: A mój mama najbardziej też po-
trafi gotować.
Ewa: Moja mama też dobrze gotuje!
Jaś: Moja mama ładnie sprząta dom.
To mama pomalowała Ci paznokcie?
Ewa: Tak.
Zosia: Mnie też!

Zdolne mamy! A macie już jakieś 
prezenty na Dzień Mamy?
Adrian: Ja kupię mamie róże.
Alex: Ja mam w domu prezent.
Zosia: A my mamy pomysł razem 
z koleżanką. Że przyjdziemy do Ewci 
i zrobimy przedstawienie.
Co najbardziej lubicie robić z ma-
mami?
Adrian: Ja najbardziej lubię gotować 
z mamą.
Ewa: Ja lubię bardzo sprzątać z mamą.
Zosia: Ja lubię się bardzo bawić z ma-
mą!
Jaś: Lubię pomagać mamie w robieniu 
placuszków.
Gabrysia: Ja lubię jak moja mama ro-
bi ze mną ciasto.
Alex: Sprzątać.
A robicie dla mam jakieś laurki?
Adrian: Ja bardzo często!
Jaś: Ja też.
Alex: Nie bardzo.
A co innego robisz dla mamy?
Alex: Sprzątam.
A za co kochacie swoje mamy naj-
bardziej na świecie?
Adrian: Za wszystko!
Ewa: Ja za pomaganie mi w różnych 
zagadkach.
Zosia: Za wszystko!
Jaś: Za miłość.
Alex: Za nic.
Czyli za to, że po prostu jest, tak?
Alex: Tak.
Gabrysia: Ja też za nic.
Myślicie, że wasze mamy są ładne?
Wszystkie dzieci: Taaak!
Najładniejsze na świecie?
Wszystkie dzieci: Tak!
Mam teraz dla was zadanie bojowe. 
Zastanówcie się chwilę i pomyśl-
cie, jakie życzenia chcecie mamom 
złożyć, a ja wydrukuję to w gazecie 
i będzie dodatkowy prezent. Już? 
Co chcecie życzyć mamom z okazji 
Dnia Matki, za co chcecie im po-
dziękować?

Adrian: Ja mamie życzę, żeby wszyst-
ko ładnie gotowała, smaczne jedzenie 
robiła i by ładnie sprzątała w domu.
Ewa: Ja że mnie kocha, że wymyśliła 
super wakacje i że na nie pojedziemy 
na dwa tygodnie...
Adrian: O, ja to samo, tylko zapo-
mniałem powiedzieć!
Ewa: ...i że pomaga mi w różnych rze-
czach. 
Zosia: Ja za wszystko! Zdrowia, 
szczęścia, pomyślności i dobrej sta-
rości!
Jaś: Ja chcę mamie życzyć zdrowia 
i szczęścia.
Gabrysia: A ja życzę mamie zdrowia, 
szczęścia, pomyślności i jeszcze życzę 
mamie, bo wymyśliła tak fajnie, że poje-
dziemy na kogoś komunie i na wakacje. 
Alex: A ja życzę mamie, żeby nigdy nie 
umarła, żeby była zawsze miła.
Piękne życzenia. Myślę, że mamy 
będą szczęśliwe. A słuchajcie, gdy-
byście mogli dać mamie wszystko, 
co możecie, taki prezent, o którym 
marzyła najbardziej na świecie, to 
co byście jej dali?
Adrian: Kwiaty.
Ewa: Wszystkie kwiaty światy!
Zosia: Ja też!
Jaś: I ja też.
Gabrysia: Ja też.
Alex: Nową kuchnię kupiłbym.
Ewa i Zosia: Wszystko!
Wszystko, o czym by tylko marzyła?
Zosia: Tak!
Czyli  dla mam zrobilibyście 
wszystko?
Wszystkie dzieci: Tak!

\\\ W oku kamery
Na terenie gminy Konstancin-Je-

ziorna działa 61 kamer monitoringu. 
W ubiegłą środę, 18 maja, jedna z nich 
uwieczniła sprawców rozboju, którzy 
pobili i okradli mężczyznę. Do zdarze-
nia doszło w okolicach skrzyżowa-
nia ul. Piłsudskiego i ul. Sobieskiego. 
Dzięki szybkiej akcji straży miejskiej 
udało się pomóc mężczyźnie, a spraw-
ców złapać. Grozi im do 12 lat pozba-
wienia wolności.

\\\ Gra biblioteczna
Biblioteka Publiczna Miasta i 

Gminy Piaseczno zaprasza osoby w 
wieku 10-16 lat do wzięcia udziału w 
grze biblioteczno-terenowej. Zapisy 
przyjmowane są do 31 maja w sie-
dzibie biblioteki, ul. Kościuszki 49 lub 
telefonicznie pod nr. tel. 22 756 73 58. 
Liczba miejsc ograniczona, decyduje 
kolejność zgłoszeń.

Redakcja

\\\    W sKrÓcie

\\\    Dzieci WieDzĄ LePieJ

\\\ Wolny piątek
Urzędy i instytucje publiczne za-

powiadają, że w piątek 27 maja będą 
zamknięte. Informację taką podały 
m.in. Urząd Gminy Lesznowola, Sta-
rostwo Powiatowe czy Urząd Gminy 
Tarczyn.

\\\    W sKrÓcie
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dokończenie ze s. 1

Putkiewicz pożegnał radę na kwiet-
niowej sesji, a jego mandat ma objąć 
Waldemar Kosakowski. Nieoficjalnie 
mówi się o tym, że Kosakowski miał-
by po Putkiewiczu przejąć również 
funkcję przewodniczącego rady jako 
kandydat rządzącej powiatem koalicji 
PO-PiS. 

– Trwają ustalenia w tej sprawie 
– mówi wymijająco szef klubu rad-
nych PO w powiecie wicestarosta 
Arkadiusz Strzyżewski o potencjal-
nym kandydacie koalicji. Kandydatura 
Kosakowskiego stała się przyczyną 
niemałego zamieszania w powiecie. 
W piątek 13 maja do wiceprzewod-
niczącej rady powiatu Honoraty Ka-
licińskiej wpłynęły 3 odrębne wnio-
ski o zwołanie sesji nadzwyczajnej. 
Pierwszy pochodził od zarządu i do-
tyczył uchwał budżetowych. Kolejny 
złożyła grupa radnych PO i PiS z po-
rządkiem obrad, który przewidywał 
zaprzysiężenie nowego członka ra-
dy, a następnie wybór przewodni-
czącego. Trzeci wniosek tuż przed 
zamknięciem urzędu złożyła grupa 
radnych z opozycji. Ten ostatni został 
zadekretowany z datą poniedział-
kową (16.05.16.) ze względu na… 
awarię systemu komputerowego. 
Zaproponowany w nim porządek ob-
rad przewidywał wyłącznie wybór 
przewodniczącego rady i interpelacje 
radnych.

– Podjęłam próbę połączenia 
trzech wniosków w jeden porządek 
sesji czwartkowej (19.05.16.), gdyż 
uznałam, że są zbieżne i niezasadnym 
jest zwoływanie oddzielnych sesji – 
poinformowała radnych drogą mai-

lową Kalicińska. – Po konsultacjach 
z Konwentem Rady, Klub Radnych 
Nasz Powiat Nasza Gmina stanowczo 
sprzeciwił się proponowanemu po-
rządkowi obrad. Klub Radnych PiS za-
negował godzinę, pozostali zatwier-
dzili pozytywnie całość – wyjaśniła.

W tej sytuacji sesje musiały odbyć 
się oddzielnie. Zarząd swój wniosek 
wycofał i o 8 rano w ostatni czwartek 
odbyła się sesja na wniosek radnych 
PO i PiS, którzy… na sesję nie przy-
byli. Pojawili się tylko radni opozycji 
oraz starosta Wojciech Ołdakowski 
(PiS), wiceprzewodnicząca rady Ho-
norata Kalicińska (PiS) i odpowiada-
jący za stworzenie nowego statutu 
Zygmunt Laskowski (PO). Obecne 
na sesji 11 osób nie zapewniło kwo-
rum i w związku z tym jakiekolwiek 
podjęte uchwały nie miałyby mocy 
wiążącej. W tej sytuacji Kalicińska po-
stanowiła zamknąć sesję, przed czym 
powstrzymał ją nie prawnik nadzo-
rujący zgodność obrad z prawem, ale 
radny Zygmunt Laskowski.

– Zwracam uwagę, że nie możemy 
zamknąć sesji, możemy ją tylko prze-
rwać. Co więcej musimy ją zakończyć 
przed rozpoczęciem następnej. Czyli, 
proszę Państwa, wdepnęliśmy w… – 
zauważył Laskowski, bowiem kolejna 
sesja miała się rozpocząć następnego 
dnia również o 8 rano.

Opozycja była zniesmaczona 
całą sytuacją. Miała zastrzeżenia 
dotyczące kolejności zwoływania se-
sji, a zatem i kolejności wpływania 
wniosków, jak i prowadzonych przez 
Kalicińską telefonicznych konsultacji 
z klubami. Zastrzeżenia w tej ostatniej 
kwestii miał również szef klubu rad-
nych PiS Sergiusz Muszyński, który 

poczuł się pominięty przy koalicyj-
nych ustaleniach.

– Może nocą coś się wydarzy, to 
teraz modne – stwierdziła Maria Ber-
nacka-Rheims. Kalicińska odczytała 
korespondencję od obu przewodni-
czących koalicyjnych klubów, w któ-
rych uzasadniali nieobecność człon-
ków swoich klubów na czwartkowej 
sesji ze względu na zbyt krótki czas 
na ustalenie, jakie uchwały powinny 
znaleźć się w porządku obrad sesji 
nadzwyczajnej i poprosili o zorgani-
zowanie jej w najbliższym możliwym 
terminie po 22 maja. Swoją nieobec-
ność usprawiedliwili też radni nie-
zrzeszeni.

Sesja została wznowiona w pią-
tek o godz. 7.45. Zmieniono porządek 
obrad, wycofując z niego planowane 
uchwały. O godzinie 8.00 rozpoczę-
to kolejną sesję nadzwyczajną, po 
czym Joanna Pająkiewicz w imieniu 
klubu Nasza Gmina Nasz Powiat zło-
żyła wniosek formalny o 10 minut 
przerwy, które większość radnych 
wykorzystała na wspólne spotkanie 
i próbę ustalenia wyjścia z twarzą z tej 
patowej sytuacji. Radni, na wniosek 
których odbywała się piątkowa sesja, 
zgodzili się swój wniosek odwołać.

– Jesteśmy otwarci na rozmowy, 
na wnioski i propozycje. Zgodziliśmy 
się na wycofanie wniosku i zmianę 

porządku obrad – powiedziała Pają-
kiewicz.

– Bardzo dziękuję wszystkim za tę 
decyzję. Wyszliśmy z patowej sytuacji 
– podsumowała Kalicińska, zamknęła 
sesję i zaprosiła wszystkich członków 
rady do dalszych rozmów na temat 
kandydatury na przewodniczącego 
rady powiatu. Zarówno zaprzysięże-
nie Waldemara Kosakowskiego, jak 
i wybór nowego przewodniczącego 
zostały przełożone na planowaną 16 
czerwca sesję. Na szczęście zgodnie ze 
statutem radni nie pobierają dodatko-
wych diet za sesje nadzwyczajne.

Tekst i zdjęcia Joanna Ferlian

Nadzwyczajne… zamieszanie

W piątek pojawił się już prawie pełny skład rady
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\\\  Kontrole 
parkowania
Policjanci z Piaseczna 

kolejny raz przeprowadzili 
kontrole parkowania pojaz-
dów na terenie miasta. Kie-
rowcy często nie stosują się 
do znaków zakazu zatrzymy-
wania, parkują na kopercie 
czy w zatoce autobusowej. 
To najczęstsze przyczyny 
otrzymywania przez nich 
mandatów. Problemem jest też parko-
wanie blisko przejścia dla pieszych, na 
chodnikach, co utrudnia pieszym poru-
szanie się po mieście. Kontrole wyka-
zały, że kierowcy nie znają przepisów, 
dlatego parkują w niedozwolonych 
miejscach. Akcja będzie kontynuowana.

\\\ Odzyskali bursztyny
Policjanci z Piaseczna od kilku dni 

zajmowali się sprawą kradzieży war-
tościowych bursztynów z samochodu 
54-letniego mieszkańca Warszawy. 
Do kradzieży doszło w okolicach 
Lesznowoli. Z auta zniknęła torba z 
kilkoma kilogramami kamieni za łącz-
ną wartość niemal 66 tysięcy złotych. 
Policjanci ustalili, że bursztyny mogą 
trafić na rynek chiński. Dzięki temu 
odkryli łup na jednym z azjatyckich 
portali internetowych. Zatrzymano 
26-letniego obywatela Chin, który ze 
swojego telefonu wysyłał filmy pre-
zentujące bursztyny przeznaczone na 
sprzedaż. Ostatecznie okazało się, że 
kamienie są u 23-letniego mieszkańca 
stolicy. Sprawa jest w toku.

\\\ Pobili kierowcę
W ubiegłym tygodniu 

pobito obywatela Mołdawii. 
Mężczyzna, który jechał ul. 
Piłsudskiego, musiał ostro 
hamować, gdyż pod jego 
koła wbiegły dwie osoby. 
Kierowca uchylił okno i 
zwrócił uwagę pieszym. Je-
go słowa nie spodobały się 
21-letniej kobiecie, która 
zaczęła w odpowiedzi ko-

pać samochód. Gdy kierowca wysiadł 
z auta i próbował zaalarmować policję, 
do kobiety dołączył 28-letni mężczy-
zna i kilkukrotnie uderzył obywatela 
Mołdawii w twarz. Na szczęście dzięki 
reakcji świadków zdarzenia udało się 
szybko poinformować o zajściu poli-
cję. Zatrzymani sprawcy mieli po 1,5 
promila alkoholu we krwi. Zostaną 
im przedstawione zarzuty pobicia, za 
które grozi kara do 3 lat pozbawienia 
wolności.

\\\ Rowerzysto, uważaj!
Podczas sezonu wiosenno-letnie-

go dochodzi w Polsce do kilku tysięcy 
wypadków drogowych z udziałem ro-
werzystów. Wielu wypadków można 
uniknąć, sprawdzając stan techniczny 
pojazdu. Ważna jest również znajo-
mość przepisów ruchu drogowego. 
O tym, jak powinniśmy przygotować 
jednoślady, by móc bezpiecznie się 
nimi poruszać, możemy przeczytać 
na stronie Komendy Powiatowej Poli-
cji w Piasecznie (www.kpppiaseczno.
policja.waw.pl).

AKTUALNOŚCI

URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO

\\\ Konstancin-Jeziorna

W artykule „Chcą 
bezpiecznych przejść” 
pisaliśmy o mieszkańcach 
Skolimowa, którzy domagają 
się poprawy bezpieczeństwa 
na przejściach dla pieszych. 
Zarząd Powiatu spełni tylko 
część postulatów.

Na ul. Prusa zostaną zamontowane 
światła z przyciskiem na żądanie. 

Ponadto przejście dla pieszych przez ul. 
Chylicką przy Starym Młynie zostanie 
przeniesione w bardziej bezpieczne 
miejsce. Nie zostaną tam zainstalowane 
światła, ponieważ, jak piszą organizato-
rzy akcji bezpiecznych przejść, w tym 
roku powiatu na to nie stać. Sytuacja 
wywołała niezadowolenie mieszkań-
ców, zwracają oni uwagę, że w tym 
samym czasie powiat przeprowadza 
całościową wymianę chodnika przy 
Chylickiej, który nie wymaga takiego 
remontu i pieniądze z tej inwestycji 
można by przeznaczyć na bezpieczeń-
stwo pieszych. Zastanawia ich także 
kwestia samego chodnika – dlaczego 
nie wymieniono tylko spękanych frag-
mentów oraz w jakim celu zamieniono 
płyty chodnikowe na sfazowaną kostkę.

– Dowiedziałem się o akcji i szy-
kowanej petycji od mieszkańców 
Konstancina, więc spotkałem się z 
przedstawicielami mieszkańców 5 

kwietnia w Starostwie, a także nie 
zwlekając, udaliśmy się na miejsce, 
oceniając sytuację w terenie. Podczas 
spotkania zadeklarowałem wstępnie, 
że niektóre postulaty są do spełnie-
nia, inne wymagają sprawdzenia. 
Sprawy formalne i techniczne, a także 
pomiary ruchu rozeznaliśmy w ciągu 
tygodnia od spotkania. 26 kwietnia 
rozpoczęliśmy prace na ul. Chylickiej 
polegające na wymianie nawierzchni 
starych betonowych płyt na kostkę 
brukową, na odcinku od ul. Oborskiej 

do ul. Pułaskiego. W ramach tych prac 
przejście dla pieszych na ul. Chyli-
ckiej będzie zlokalizowane po drugiej 
stronie mostu, zgodnie z wolą miesz-
kańców. Zostaną też poszerzone kapy 
chodnikowe na moście. Jesteśmy też w 
kontakcie z gminą, aby wykonać przy 
nowym przejściu oświetlenie. Prace 
powinny się zakończyć do końca maja 
– mówi nam członek Zarządu Powiatu 
Piaseczyńskiego Ksawery Gut.

Dodaje on również, że z praktycz-
nego i funkcjonalnego punktu widze-
nia kostka brukowa nie jest gorsza od 
płyt chodnikowych, a wymiana tylko 
kilku płyt nie rozwiązałaby problemu.

– Jeżeli chodzi o światła w tym 
miejscu, to głównym postulatem by-
ło uspokojenie ruchu, gdyż kierowcy 
nie respektują ograniczenia prędko-
ści, światła na tzw. przycisk w moim 
przekonaniu w małym stopniu też 
problem zniwelują. Mogą wywołać 
w ekstremalnych przypadkach gwał-
towne hamowanie i wcale nie popra-
wi to bezpieczeństwa, zwłaszcza, że 
widoczność w tym miejscu jest słaba 
– kontynuuje. – Podejmując decyzję, 
należy brać wszystkie argumenty i 
niekoniecznie ulegać naciskom. Uwa-
żam, że na tę chwilę zrobiliśmy tyle, 
ile było potrzeba. Jeżeli sytuacja po 
przebudowie przejścia będzie wyma-
gała dalszych kroków, to będziemy je 
podejmować – kończy.

Rafał Lipski

Spór o chodnik

Zdjęcie chodnika, które przesłali nam 
organizatorzy akcji bezpiecznych 
przejść

– W ramach kampanii chcemy po-
kazywać mieszkańcom naszej gminy 
korzyści, które wynikają z selektyw-
nej zbiórki odpadów. Chodzi nie tylko 
o mniejsze stawki za odbiór odpa-
dów posegregowanych, ale również 
o oszczędzanie zasobów naturalnych 
oraz energii – wyjaśnia Barbara Wy-
socka, naczelnik Wydziału Gospodar-
ki Odpadami w Gminie Piaseczno. 
Kampania rozpoczęła się w kwietniu, 
a zakończy się pod koniec listopada br.

Jakie działania?
Bardzo ważnym narzędziem, służą-

cym do przekazywania wiedzy, są pub-
likacje, których również nie zabraknie 
w ramach prowadzonej przez gminę 
kampanii. Jej elementem jest m.in. 
komiks pn. „Opowieści ze Śmieciarni”, 
opowiadający historię chłopca, który 
został uwięziony w budynku-labiryn-
cie, z którego można się wydostać, 
jedynie właściwie postępując z napot-
kanymi po drodze odpadami. Chłopiec, 
aby wrócić do domu, musi wykorzystać 
swoją wiedzę na ten temat oraz wyka-
zać się determinacją i cierpliwością. 
Ponadto została przygotowana bro-

szura dotycząca obowiązującego na 
terenie gminy systemu gospodarki 
odpadami komunalnymi, zawierająca 
m.in. praktyczne wskazówki odnośnie 
segregacji odpadów, wykaz zalet kom-
postowania, wyjaśnienie oznakowań 
umieszczonych na produktach, a także 
bajkę dla dzieci. Elementem promu-
jącym selektywną zbiórkę odpadów 
i recykling jest również spot filmowy, 
który odwołuje się do koncepcji wy-
ścigu jako alegorii segregowania od-
padów – jego znaczenia i konsekwencji 
dla ludzi oraz środowiska. Animacja 
przedstawia przebieg współzawodni-
ctwa kilku postaci, które rozpoczynają 
bieg po bieżni, napotykając po drodze 
rozmaite odpady. Już wkrótce spot po-
jawi się na stronie internetowej gminy. 

Edukacja w terenie
Działania edukacyjne będą realizo-

wane również w terenie. Już 5 czerwca 
w Parku Miejskim w Piasecznie (godz. 
11.30-17.30) w ramach corocznego 
Pikniku Rodzinnego będzie można 
wziąć udział m.in. w warsztatach 
malowania ekotoreb, tworzenia re-
cyklingowej biżuterii, kwiatów z rolek 

po papierze toaletowym czy też po-
jemników na przybory szkolne z od-
padów. – Podczas warsztatów chcemy 
pokazać, że to, co na pozór wydaje się 
niepotrzebne, może być jeszcze wy-
korzystane. Ze śmieci mogą powstać 
naprawdę fantastyczne i użyteczne 
przedmioty – przekonuje B. Wysocka. 
Elementem pikniku będą też warsztaty 
garncarstwa oraz zabawa sportowa, 
a dla najbardziej świadomej ekolo-
gicznie i sprawnej fizycznie rodziny 
przygotowano atrakcyjną nagrodę. 
Podczas wydarzenia dzieci będą mogły 
ułożyć wielkoformatowe puzzle o te-
matyce odpadowej. Podobną impre-
zę zaplanowano również na wrzesień. 
Jesienią rozpocznie się także projekt 
edukacyjny pn. „Szkoła recyklingu”. 
W jego ramach w szkołach odbędą się 
prelekcje i warsztaty oraz konkurs pla-
styczny. Z kolei w przedszkolach będzie 
odgrywany spektakl pn. „Dymskiego 
rady na odpady”. W tym czasie zapla-
nowano także organizację spotkań 
z mieszkańcami, na których zostaną 
zaprezentowane zagadnienia dotyczą-
ce obowiązujących na terenie gminy 
zasad gospodarki odpadami, w tym 

również gospodarowania odpadami 
problemowymi i niebezpiecznymi. 

Patronatem honorowym kampa-
nię objęli Burmistrz Miasta i Gminy 
Piaseczno, Starosta Piaseczyński oraz 
Marszałek Województwa Mazowie-
ckiego. 

Patronat medialny nad wydarze-
niem sprawują gazety „Przegląd Pia-
seczyński” oraz „Kurier Południowy”, 
miesięcznik „Przegląd Komunalny”, 
a także portale: powiat-piaseczynski.
info, Piaseczno24.net, Portalkomunal-
ny.pl, Zielonalekcja.pl oraz telewizja 
iTV Piaseczno. 

Więcej informacji udzieli: 
Barbara Wysocka
Naczelnik Wydziału 
Gospodarki Odpadami
tel. 22 736 29 85
e-mail: wysocka@piaseczno.eu
http://piaseczno.eu/

Segregujesz i zyskujesz
Wiesz, że recykling jednej puszki aluminiowej pozwala zaoszczędzić tyle energii, by włączyć 
telewizor na trzy godziny, a z 35 zużytych plastikowych butelek można wytworzyć jedną bluzę 
typu polar? O zaletach segregacji odpadów i związanym z nią recyklingiem przekonuje gmina 
Piaseczno w najnowszej kampanii edukacyjnej pn. „Segregujesz i zyskujesz”. 

Gmina Piaseczno informuje, że wzorem lat ubiegłych prowadzi bez-
płatny odbiór oraz finansuje utylizację wyrobów zawierających azbest 
od mieszkańców. Ci z Państwa którzy chcą skorzystać  z powyższej 
możliwości proszeni są o złożenie do Gminy odpowiedniego wniosku 
wraz z wymaganymi załącznikami. Odbiór prowadzony będzie do 
końca listopada br. Wzory dokumentów dostępne są:
– na stronie internetowej: www.piaseczno.eu
– w kancelarii Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno przy ul. Kościuszki 5
– w Wydziale Gospodarki Odpadami przy ul. Wojska Polskiego 54

Szczegółowe informacje dot. utylizacji azbestu można uzyskać 
w Wydziale Gospodarki Odpadami 

pod numerem telefonu (22) 736-29-83 
oraz na stronie internetowej urzędu www.piaseczno.eu 

w zakładce „Czysta Gmina Piaseczno”.

\\\    PoWiat na sYGnaLe
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Łurzycka sytocha oraz barszcz 
chrzanowo-buraczany zostały 
wpisane do Sieci Dziedzictwa 
Kulinarnego Mazowsze.

S ieć Dziedzictwa Kulinarnego Ma-
zowsze jest częścią Europejskiej 

Sieci Dziedzictwa Kulinarnego. Ini-
cjatywa ta powstała w połowie lat 90. 
w szwedzkiej Skanii oraz na duńskiej 
wyspie Bornholm. Jej ideą jest zrze-
szenie producentów, przetwórców 
oraz dystrybutorów regionalnej żyw-
ności opartej na lokalnych zasobach 
surowców oraz jej promocja. 

Aktualnie w Europejskiej Sie-
ci zrzeszonych jest 25 regionów 
europejskich. W Sieci Dziedzictwa 
Kulinarnego Mazowsze znajduje się 
natomiast 78 członków, z czego 10 

dostało certyfikaty w ubiegłym ty-
godniu. Wśród 10 nowych członków 
z całego Mazowsza jednym okazała 
się firma Fanaberie z Cieciszewa, któ-
ra w imieniu pań z Koła Seniora Wsi 
Nadwiślańskich w Czernidłach, zgło-
siła sytochę i barszcz do członkostwa.

Certyfikaty dla nowych członków 
zostały wręczone przez Marszałka 
Adama Struzika podczas Gali Laur 
Marszałka Województwa Mazowie-
ckiego 2015.

Certyfikat za sytochę i barszcz ode-
brali: Grażyna Leśniak z firmy Fanabe-
rie, która zgłaszała potrawy, dr Łukasz 
Maurycy Stanaszek, odkrywca mikro-
regionu Urzecze (gwar. Łurzyce) i pa-
nie z Koła Seniora Wsi Nadwiślańskich 
w Czernidłach: Marianna Wencławiak, 
Henryka Jagnyziak, Halina Pełka, Ma-
ria Kraszkiewicz, Zofia Włodarczyk 
(znane szerzej jako zespół regionalny 
Łurzycanki), czyli wykonawczynie po-
wyższych dań i posiadaczki przepisów. 
Sytochy i barszczu można spróbować 
m.in. na lokalnych imprezach.

Joanna Grela

Sytocha

Łurzycka sytocha i barszcz chrzanowo-buraczany otrzymały certyfikat
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\\\ PoWiat

Powiat promuje swoje 
szkoły średnie filmowymi 
reklamówkami. Czy przyniosą 
one oczekiwany efekt 
w postaci zwiększonego 
naboru, przekonamy się pod 
koniec lipca. 

K ampania filmowa prowadzonych 
przez samorząd szkół średnich 

rozpoczęła się 18 kwietnia, a ostatni 
z 9 filmów na profilu społecznościo-
wym powiatu zadebiutował 6 maja. 
Nowoczesna forma prezentacji ofe-
rowanych przez szkoły kierunków 
kształcenia wydaje się doskonale wpi-
sywać w formy komunikacji właściwe 
młodym ludziom. Jest to z pewnością 
nowatorska forma, ale czy skuteczna 
czas pokaże. Problemem może być 
termin wyemitowania filmów. Więk-
szość szkół średnich promuje się już 
w marcu, organizując m.in. dni ot-
warte. W kwietniu bowiem ruszają 
internetowe „zapisy” do warszaw-
skich szkół średnich, a piaseczyńskie 
szkoły są w tym systemie już 3 rok. 
Zwykle na początku kwietnia mło-
dzież już ma określone preferencje, 
jeśli chodzi o wybór trzech szkół – ty-
le bowiem można wskazać jako swoje 
preferencje. O tym, do której uczeń się 
dostanie, decyduje liczba zdobytych 
przez niego (względem pozostałych 
kandydatów) punktów za egzaminy 

gimnazjalne oraz świadectwo ukoń-
czenia szkoły. 

W tym roku zapisy ruszyły 25 
kwietnia, wydaje się więc, że piase-
czyńska kampania wystartował nieco 
za późno.

– Szkoły jeszcze można zmieniać 
nawet w czerwcu – uspokaja staro-
sta Wojciech Ołdakowski. – Poza tym 
filmy można wykorzystać również 
w przyszłym roku.

Jest jeden warunek – nie zmienią 
się oferowane przez szkoły kierunki 
kształcenia, a tu istnieje pewna dy-
namika związana ze zmieniającym 
się rynkiem pracy i zainteresowań 
młodych ludzi. 

– Filmowa kampania promująca 
szkoły ponadgimnazjalne jest wyni-
kiem prowadzonych przez dyrekto-

rów szkół i przedstawicieli organu 
prowadzącego prac oraz działań nad 
promocją szkół – wyjaśnia odpowie-
dzialna w zarządzie powiatu za edu-
kację Katarzyna Paprocka. Co ciekawe 
na stronach internetowych samych 
szkół trudno znaleźć filmy promo-
cyjne. Jednak na portalu społecz-
nościowym powiatu cieszą się dużą 
popularnością. Koszt całej kampanii 
wyniósł 9,5 tys. zł i został w całości 
sfinansowany w ramach budżetu po-
wiatu na 2016 rok. 

Powiat prowadzi 8 szkół średnich. 
W sumie uczy się w nich obecnie 2 
823 uczniów (stan na 31.03.16.). 
O tym ilu uczniów zostanie przyjętych 
do szkół  na rok szkolny 2016/2017, 
dowiemy się 26 lipca.

Joanna Ferlian

Kampania filmowa
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Na razie powstała koncepcja 
zagospodarowania terenów 
wzdłuż rowu oraz skwer na 
rogu Cyraneczki i wybieg dla 
psów. Realizacja koncepcji 
wymagać będzie wykupu 
gruntów, dużych środków 
w budżecie oraz czasu.

J ózefosław w ciągu ostatnich 20 
lat został kompletnie zabudowa-

ny. W niegdyś małej wsi zamieszka-
ło już ok. 15 000 mieszkańców. Przy 
Ogrodowej powstał duży park, nie 
jest to jednak wystarczająca ilość 
powierzchni biologicznie czynnej dla 
tak dużej ilości mieszkańców (która 
zresztą wciąż rośnie).

Gmina zleciła więc opracowanie 
Koncepcji Zagospodarowania Rowu 
Jeziorki, który biegnie od Jeziorki, 
przez Chyliczki i Julianów, aż w końcu 
wzdłuż ulicy Cyraneczki w Józefosła-
wiu. Koncepcja opracowana została 
dla odcinka od Ogrodowej do ulicy 
Kombatantów. 

Rejon ulic Cyraneczki, Ogrodowej 
i Osiedlowej, wg koncepcji powinien 
pełnić funkcje publiczne podkreślone 
odpowiednią dominantą przestrzen-
ną. Zaprojektowano więc tutaj intere-
sujący architektonicznie Dom Kultury 
oraz miejski park. 

\\\  Zbiornik 
rekreacyjno-retencyjny
Przy skrzyżowaniu Cyraneczki 

i Wilanowskiej zaplanowano nato-
miast zbiornik rekreacyjno-retencyj-
ny. W północnej części tego terenu, 
połączonej z ulicą Cyraneczki za po-
mocą kładek, ma znajdować się część 
rekreacyjno-sportowa, na której 
znaleźć ma się siłownia na świeżym 
powietrzu, urządzenia sprawnoś-
ciowe dla starszych dzieci oraz pia-
skownica i urządzenia dla mniejszych 
dzieci (ciekawie brzmią akustyczne 
zwierciadła, które umożliwią rozmo-

wę z osobą na drugim brzegu rowu). 
W stronę rowu Jeziorki ma się także 
pojawić trawiasta plaża. 

Obecnie w rejonie skrzyżowania 
Cyraneczki i Wilanowskiej powstał 
skwerek z ławeczkami dla mieszkań-
ców oraz tor przeszkód dla psów. Nie-
którzy mieszkańcy wskazują jednak, 
że brakuje ogrodzenia i boją się, że 
psy mogą uciec na ulicę lub pognać 
za rowerzystą. Obok bowiem znajduje 
się ścieżka rowerowa.

Podstawową funkcją tego miejsca 
ma być jednak zbiornik przeciwpo-
wodziowy. Został zaprojektowany 

jako tarasowo opadający wybieg dla 
psów i obszar spacerowy. Najniższy 
poziom wyznacza dno Rowu Jeziorki. 
Częściowo znajduje się on na działce 
rowu. Wyższy taras zalewowy, wynie-
siony kilka-kilkanaście centymetrów 
nad średni poziom wody nie będzie 
dostępny dla mieszkańców (znajduje 
się on po tej samej stronie rowu co 
część rekreacyjno-sportowa), z kolei 
ma być porośnięty gatunkami roślin 
typowymi dla podmokłych obszarów 
środkowego Mazowsza. 

Tarasy po południowej stronie 
rowu mają być za to wykorzystane 

na cele rekreacyjne. Najwyższy taras 
z kolei ma stanowić ciąg pieszo rowe-
rowy, oddzielony od niższego krzewa-
mi i połączony z nim schodami.

\\\  Trzy place 
Koncepcja zakłada również utwo-

rzenie 3 placów: przy Cyraneczki i Ju-
lianowskiej (okolice Klubu Kultury), 
przy Cyraneczki i Zielonych Ogro-
dach oraz przy ulicy Kombatantów. 
Projektanci wskazują, że plac przy 
Zielonych Ogrodach o powierzchni 
3800 m2, może pełnić funkcję placu 
do sportów miejskich z urządzenia-
mi do parkouru i wielofunkcyjnym 
boiskiem do frisbee. Plac przy Kom-
batantów stanowić ma zamknięcie 
osi widokowych dla przejeżdżających 
kierowców i pieszych. Znaleźć ma się 
tutaj zieleń wysoka, krzewy, ławki 
oraz niskie oświetlenie.

Robert Widz oraz Katarzyna 
Krzyszkowska-Sut podają na swojej 
stronie internetowej, że jeden z placów, 
czyli ten przy Klubie Kultury, ma zostać 
„oddany” młodzieży, a w tym celu zosta-
ły zakupione i przywiezione zewnętrz-
ne piłkarzyki oraz stoły do ping ponga.

Jak mówi Burmistrz Zdzisław Lis, 
wykonanie koncepcji będzie wymaga-
ło niemałych środków finansowych. 
W zeszłym roku w budżecie zabez-
pieczono 140 tysięcy złotych na roz-
poczęcie pierwszych prac.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Chcą zagospodarować Rów Jeziorki

Psi wybieg w rejonie skrzyżowania Wilanowskiej i Cyraneczki

Prawie 320 mln zł trafi do 
lokalnych grup działania 
z terenu Mazowsza.
Lokalna Grupa Działania Perły 
Mazowsza 
otrzyma wsparcie na 
poziomie ponad 10 mln zł.

Dzięki pieniądzom z Unii Europej-
skiej wiele miejscowości może li-
czyć np. na:
Rozszerzenie oferty społeczno-kul-
turalnej dla mieszkańców, 
Budowę, modernizację i remonty 
placów zabaw,

Budowę dróg lokalnych oraz uzu-
pełnienie istniejącej już infrastruk-
tury drogowej, 
Modernizację i wyposażenie świet-
lic wiejskich, 
Promocję lokalnych produktów tu-
rystycznych,  
Wspieranie nowych ofert turystycz-
nych, 
Wspieranie działalności agrotury-
stycznej, 
Rewitalizację i tworzenie ogólno-
dostępnej i niekomercyjnej infra-
struktury turystycznej, rekreacyj-
nej oraz kulturalnej, 

Wsparcie dla tworzenie nowych 
podmiotów gospodarczych na tere-
nie LGD,
Wsparcie dla rozwoju podmiotów 
gospodarczych funkcjonujących na 
terenie LGD,
Wsparcie dla tworzenia nowych 
podmiotów gospodarczych na tere-
nie LGD zajmujących się produkcją 
produktu lokalnego.
  Umowy w sprawie wsparcia ww. 
zadań we wtorek, 17 maja, podpisał 
marszałek Adam Struzik oraz Pre-
zes LGD Perły Mazowsza Jan Dębski 
(pierwszy z lewej) oraz członkini Za-
rządu Joanna Pająkiewicz. 

Stowarzyszenie Lokalna Grupa Dzia-
łania „Perły Mazowsza” działa na 
podstawie ustawy z dnia 7 kwietnia 
1989 r. Prawo o stowarzyszeniach 
(Dz.U.01.79.855), ustawy z 7 marca 
2007 r. o wspieraniu rozwoju obsza-
rów wiejskich ze środków EFRROW 
oraz statutu Stowarzyszenia Lokalna 
Grupa Działania „Perły Mazowsza”.
Ogólna liczba ludności obszaru 
odziaływania LGD „Perły Mazow-
sza” wynosi na 31.12.2013 - 71992 
mieszkańców, co kwalifikuje LGD 
do ubiegania się o kwotę 9 milio-
nów złotych. Przedział 70 000 – 
79 999.
W latach 2007 – 2013 LGD „Perły 
Mazowsza” realizowała program 
LEADER. Od  2009 do 2015 roku zo-
stało rozdysponowane 6 051 000 zł 
na projekty z 4 gmin wchodzących 
w skład LGD Perły Mazowsza. 
W przyszłej perspektywie progra-
mu LGD planuje kontynuować swo-
ją działalność. 
Główne cele planowane na lata 
2014 – 2020 to:
Poprawa jakości życia na obszarach 
wiejskich poprzez zaspokojenie po-
trzeb społecznych i kulturalnych lo-
kalnej społeczności.
Rozwój i wspieranie przedsiębior-
czości na terenie oddziaływania 
LGD.
Walory przyrodnicze i kulturowe 
jako podstawa lokalnego produktu 
turystycznego.

W poprzedniej perspektywie udało 
się zrealizować między innymi takie 
projekty jak:
Budowa boisk sportowych w Uwie-
linach, Pamiątce, Baniosze Brześciu 
i Kątach.
Budowa placów zabaw w Werdunie 
i Pawłowicach.
Budowa miejsc parkingowych 
i chodników w Księżowoli i Pawło-
wicach.
Przebudowa placu targowego 
w Tarczynie.
Budowa dojazdu i poprawa ilumi-
nacji Zamku w Czersku.
Budowa domu kultury w Tarczynie.
Zrealizowano 27 tzw. „Małych pro-
jektów”
Wszystkie zrealizowane projekty 
mają duże znaczenie dla społeczno-
ści lokalnej. Zmieniają one krajobraz 
lokalny. Służą dobru wspólnemu. 
Projekty z zakresu odnowy i rozwo-
ju obszarów wiejskich w głównej 
mierze przyczyniły się do rozwoju 
lokalnej infrastruktury. Sportowej, 
kulturalno-historycznej jak i społecz-
nej. Małe projekty skupione były 
na kultywowaniu lokalnej tradycji. 
Wpływały one na socjalizację oraz 
aktywizację społeczności lokalnej. 
Projekty dotyczące przedsiębiorczo-
ści w skuteczny sposób pobudzały 
lokalną przedsiębiorczość oraz miały 
wpływ w przeciwdziałaniu bezrobo-
cia na obszarze objętym LSR.

Marcin Kiliański

Perły Mazowsza
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Z sołtysem Kątów Zbigniewem 
Świderskim rozmawiała 
Agnieszka Deja.

Jakie zmiany zaszły w ostatnich la-
tach w Kątach?
Zbigniew Świderski: Od 2011 roku, 
kiedy zostałem sołtysem, działo się 
całkiem dużo. Zaczęliśmy od posprzą-
tania naszej miejscowości. Ulice i przy-
droża sprzątało około 60 osób. Udało 
nam się oczyścić cztery dzikie wysypi-
ska. Obecnie co roku sprzątamy wieś 
po zimie, korzystając z firm sprzątają-
cych w ramach funduszu sołeckiego. 
Wymieniliśmy tablice informacyjne, 
uzupełniliśmy i wymieniliśmy uszko-
dzone tablice z nazwami ulic umiejsco-
wionymi na ogrodzeniach, a następnie 
wymieniliśmy tablice z nazwami ulic 
na tablice umiejscowione na samo-
dzielnych słupkach. Udało się wyrów-
nać i utwardzić nowo powstające ulice 
o nawierzchni szutrowej, szczególnie 
te, przy których powstały nowe osied-
la mieszkaniowe. Obecnie wszystkie 
ulice o nawierzchni szutrowej są 
utwardzone tłuczniem i są przejezd-
ne. Ostatnio po każdej zimie powstałe 
dziury uzupełniamy tłucznie i równa-
my. Fundusze na ten cel co roku pla-
nujemy w Funduszu Sołeckim. Wyko-
nano też rowy przydrożne zbierające 
wodę opadową przy ul. Kasztanowej, 
Polnej i Spacerowej, a rowy przy ul. 
Akacjowej, Puławskiej, M. Reja zostały 
oczyszczone. Dwukrotnie wyczyszczo-
no też główny rów melioracyjny oraz 
wymieniono kilka odcinków drena-
żowych, a wszystko to w celu  odpro-
wadzenie z całego terenu Kątów wód 
opadowych, ponieważ w większości 
teren Kątów jest nisko położony.

Jakie zmiany są planowane na 
najbliższy czas?
Z.Ś.: Cały czas staramy się o kanali-
zację, która jest w ulicy Brzozowej 
i biegnie z Baniochy do Moczydło-
wa. Mamy jednak problem z wykona-
niem kanalizacji na dwóch głównych 
ulicach, przez co tylko część miejsco-
wości jest skanalizowana. Powstały 
trzy projekty, które mają się rozpo-
cząć w tym roku. Pierwszy dotyczy 
Dębowej i części Spacerowej, drugi 
– Polna i część Spacerowej, a trze-
ci będzie realizowany przy nowym 
osiedlu. 

Jak mówiłem – jesteśmy w trak-
cie utwardzania dróg i doprowadza-
nia oświetlenia. Część mieszkańców 
podłączyła się już do gazu, pozostali 
złożyli wnioski w tej sprawie.

Wystąpiłem do gminy, by prze-
znaczyć gminną działkę w Kątach na 
plac zabaw. Jeden mamy przy szko-
le, ale niektórym trudno dotrzeć na 
drugi koniec miejscowości. Działkę 
wyczyścimy, ogrodzimy, zrobimy ka-
nalizację. Chcemy tam zorganizować 
plac zabaw, siłownię pod chmurką 
i coś w stylu altanki z miejscem na 
grilla bądź ognisko, gdzie mieszkańcy 
mogliby usiąść i porozmawiać. 

W planach mamy też położenie 
nawierzchni asfaltowej na ul. Wrzo-
sowej, odprowadzenie wody opado-
wej z okolic szkoły przez wykonanie 
przepustów na skrzyżowaniu ul. Pu-

ławskiej z ul. Wrzosową i ul. M. Reja 
(duże rozlewiska po każdych opadach 
atmosferycznych, ogromne trudno-
ści z dojazdem i dojściem do szkoły) 
i wykonanie sygnalizacji świetlnej na 
przejściu przez ul. Puławską (droga 
krajowa nr 79).

Co Pan jako sołtys chciałby, by poja-
wiło/zmieniło się w Kątach?
Z.Ś.: Widzę, że mieszkańcy czują po-
trzebę zorganizowania takiego miej-
sca jak świetlica. Wiemy jednak, że 
jest to duży koszt – wybudowania, 
utrzymania. Sądzę, że altanka, o któ-
rej wspominałem wcześniej, mogłaby 
spełnić to zadanie. Myślę, że to by zin-
tegrowało mieszkańców.

Czy mieszkańcy są aktywni i zaan-
gażowani w rozwój Kątów?
Z.Ś.: Są aktywni, jeśli chodzi o sygna-
lizowanie pewnych spraw i potrzeb. 
Natomiast uczestnictwo w spotka-
niach wiejskich nie jest zbyt wielkie. 
Nie wiem, czym można zaangażować 
mieszkańców. Najbardziej zaintereso-
wani rozwojem Kątów są nowi miesz-
kańcy, którzy się tu sprowadzają.

Jakby Pan opisał sferę kulturalno-
-społeczną tej miejscowości? 
Z.Ś.: Organizujemy głównie spotkania 
dla dzieci i młodzieży. Najwięcej dzie-
je się przy szkole. Raz do roku szkoła 
organizuje festyn. Mamy klub spor-

towy, orlika, organizowaliśmy turniej 
ping-ponga. 

Co według Pana jest mocną stroną 
tej miejscowości?
Z.Ś.: Wydaje mi się, że położenie – 
z jednej strony las, z drugiej strony 
las (śmiech). Komunikacja jest dosko-
nała, mamy blisko do trasy do War-
szawy. Niedaleko jest Góra Kalwaria 

z wieloma interesującymi atrakcjami. 
W Kątach jest wiele pięknych tras do 
spacerowania i jeżdżenia rowerem, 
trasy są utwardzone. Kąty stają się 
osadą – niby wieś, a nie mamy rolni-
ków, wiele osób sprowadza się z Pia-
seczna czy Warszawy. Jeśli zacznie-
my się integrować, robić imprezy dla 
mieszkańców, niczego nie będzie nam 
już brakować.

SPOŁECZEŃSTWO

R E K L A M A

R E K L A M A

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

Kąty – oaza spokoju

Szkoła w Kątach
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Gdybym nie robiła dyplomu z pra-
sy popkulturalnej, zrobiłabym 
go zapewne z prasy przedwo-

jennej, której jestem absolutną fanką. 
Co prawda najbardziej kocham w tej 
prasie reklamy, bo z drugiej strony jak 
nie pokochać takich copywriterskich 
cudów jak np. hasło z reklamy chłodni 
Electrolux, która grzmi do nas hasłem: 
„Słońce jest grabieżcą produktów spo-
żywczych w Waszej spiżarce!”.

Prasa przedwojenna, co zapewne 
wielbiciele artykułów historycznych 
w naszej gazecie wiedzą doskonale, 
jest wybitnym źródłem wiedzy na te-
mat przeszłości. Zwłaszcza dzienniki.

Poza wiedzą naoczną na temat wy-
darzeń dla nas już historycznych, jest to 
skarbnica informacji o życiu społecz-
nym. Na przykład o Dniu Matki.

Tak więc „Nasz Przegląd”, dziennik 
warszawski mniejszości żydowskiej, 
o poglądach raczej umiarkowanie 
syjonistycznych, który, no zgadnijcie 
Państwo, przestał ukazywać się w ro-
ku 1939, 30 maja 1937 roku wydru-
kował artykuł „Dzień Święta Matki” 
(ŚWIĘTO NAJCZYSTSZEJ, NAJGORĘT-
SZEJ MIŁOŚCI).

Święto to obchodzone było na te-
renie całej Rzeczypospolitej Polskiej 
z inicjatywy Polskiego Czerwonego 
Krzyża od 1924 roku. Zaliczone zostało 
„do rzędu wielkich uroczystości”. We 
wszystkich kulturalnych krajach globu 
ziemskiego zwyczaj składania hołdu 

matce się już utrwalił, a stało się to 
„za uzyskaniem całkowitego poparcia 
Najwyższych Władz ogólnym świętem 
radosnym, świętem wszystkich i dla 
wszystkich”.

W Ameryce Północnej natomiast 
z inicjatywy Miss Anny Jarvis w ro-
ku 1910 w Chicago urządzony został 
„publiczny obchód na cześć matek 
amerykańskich i w ten sposób dano 
trwały i widomy dowód szacunku 
i przywiązania do Matki, a uroczy-
stość ta, złożenia zbiorowego hołdu 
Matkom zapaliła serca i umysły całego 
społeczeństwa”.

W 1914 roku z kolei prezydent 
Stanów Zjednoczonych A.V. Wilson, 
ustanowił w maju święto narodo-
we „Dzień Święta Matki”, w którym 
całe społeczeństwo robiło obchody, 
akademie, pochody i obdarowywało 
matki podarunkami. Po to to wszyst-
ko, aby „w tym oto dniu nasza Matka 
silniej odczuwała jak Jej bezgraniczna 
miłość dla dzieci jest oceniana i że jej 
poświęcenie dla dziecka jest uznane 
przez wszystkich”.

Za kilka lat wydrukuję sobie 
i powiększę fragment owego artykułu, 
i powieszę na swej chłodni, żeby dzieci 
moje wiedziały, co w ten dzień mają 
robić. „W domowych zajęciach dzieci 
w zupełności wyręczają swą matkę, 
a zwyczajem też jest, iż – o ile dzieci są 
za małe i pewnych robót wykonywać 
nie mogą, inne dzieci sąsiadów przy-
chodzą w tym dniu wyręczać owe dzie-
ci w wykonaniu pewnych prac, gdyż 
w dniu tym matki trudzić nie można 
i nie wolno”. Może jednak wydrukuję 
zaraz i rozdam dzieciom sąsiadów.

Dzieci, które matki nie mają, 
„składają kwiaty i łzy” na jej mogile, 
ale „dzieci szczęśliwsze, które matki 
swoje w tym dniu czczą, zapraszają 
z największą serdecznością te sieroty 
do siebie, by mniej boleśnie odczuwa-
ły brak swego Anioła Stróża”.

Nie zapominano także o matkach, 
które dzieci straciły, tych młodych 
i tych „staruszkach, przygarbionych 
w schroniskach i przytułkach, zapra-
szajmy opuszczone i osierocone sta-
ruszki do siebie, aby je gościć wraz 
ze swymi matkami, – oddajmy hołd 
Kobiecie – Matce”.

„Matko! Wielkie są trudy Twoje, 
jakie ponosisz przy wychowaniu swego 
dziecka . Ile nocy nie dosypiasz, gdy 
dziecko Twe jest małe albo chore? - Ile 
czasu, pracy i trudu musisz poświęcić, 
aby dziecko było nakarmione, ubrane? 
Ile starań wkładasz aby z niego zrobić 
pożytecznego i dobrego człowieka?”.

Ile lat by nie minęło, matka jest 
matką i mimo zmywarek, powszech-
nych chłodni, pralek, transakcji bez-
gotówkowych i zakupów w interne-
cie, istota bycia matką (banał, co?) 
się nie zmieni.

Ponieważ kolejny numer wycho-
dzi dokładnie w Dzień Dziecka, po-
zwolę sobie z tej okazji przytoczyć 
jeszcze jeden fragment z artykułu, bo 
mądry i tego nigdy za wiele.

„Aby jednak ta ciężka i ofiarna 
praca była owocna, aby dziecko by-
ło Ci radością, a nie zmartwieniem, 
winnaś pamiętać: 1. że dziecko Twe 
od wczesnego dzieciństwa jest czują-
cą i myślącą istotą, chociaż nie umie 
tego słowami wyrazić, 2. że pragnie 
być kochane i szanowane jak każdy 
dorosły człowiek, 3. że każde dobre 
i złe słowo i każda nauka głęboko mu 
w duszę zapada, 4. że pamięta swe 
krzywdy i swe radości, że mocno od-
czuwa urazę i wdzięczność”.

Wszystkiego dobrego,   Mamy.
Joanna Grela

FELIETON

napisz do autorki
j.grela@przegladpiaseczynski.pl

\\\  matKa PiaseczYńsKa
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O G Ł O S Z E N I E

O G Ł O S Z E N I E
S T A R O S T Y P I A S E C Z Y Ń S K I E G O

Starosta Piaseczyński

stosownie do art. 113 ust. 6, art. 114 ust. 3 i 4 oraz art. 124a 
ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami 

(jednolity tekst Dz. U. 2015 poz. 1774 z późn. zm. ),

podaje do publicznej wiadomości informację
o zamiarze ograniczenia sposobu korzystania z nieruchomości położo-
nej w Konstancinie – Jeziornie przy ulicy Wojska Polskiego, stanowiącej 
działkę ewidencyjną nr 16 z obrębu 02-02 przez udzielenie zezwolenia 
na przeprowadzenie przez ww. działkę sieci gazu ziemnego.

Ww. nieruchomość posiada nieuregulowany stan prawny. W związku 
z powyższym wzywa się osoby, którym przysługują prawa rzeczowe do 
przedmiotowej nieruchomości do zgłoszenia się, w terminie do 30 lipca 
2016 r., do siedziby Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkow-
ska 14, pok. 117, tel. 0-22, 756 61 39.

Konieczne jest przedłożenie dokumentów potwierdzających przysłu-
gujące prawo własności. W przypadku następców prawnych niezbędne 
jest przedłożenie postanowienia sądu o stwierdzeniu nabycia spadku lub 
aktu poświadczenia dziedziczenia po poprzednim właścicielu nierucho-
mości, sporządzonego przed notariuszem.

Jeżeli w terminie oznaczonym w ogłoszeniu nie zgłoszą się osoby, 
którym przysługują prawa rzeczowe do w/wym. nieruchomości, wszczęte 
będzie postępowanie administracyjne w sprawie ograniczenia sposobu 
korzystania z nieruchomości w trybie art. 124a w związku z art. 124 
ustawy o gospodarce nieruchomościami poprzez wydanie decyzji bez 
przeprowadzenia rozprawy administracyjnej.

Starosta Piaseczyński
Wojciech Ołdakowski

WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU
Starosta Piaseczyński ogłasza dziewiąty przetarg ustny nieograniczony 
na sprzedaż  nieruchomości położonej w miejscowości Konstancin-Je-
ziorna przy ul. Wareckiej 17, będącej własnością Skarbu Państwa, sta-
nowiącej działkę ew. nr 47/8, o pow. 0,2659 ha, w obrębie 03-21, KW 
Nr WA1I/00007838/2, zabudowaną budynkiem jednokondygnacyjnym 
parterowym w złym stanie technicznym.
Cena wywoławcza nieruchomości wynosi: 850 000  zł i jest zwolniona 
z opodatkowania podatkiem VAT.
Przetarg odbędzie się w dniu 10.08.2016r. o godz. 1000 w budynku Staro-
stwa Powiatowego w Piasecznie, sala nr 112, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 
Piaseczno.
Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wniesienie najpóźniej do dnia 
03.08.2016r. wadium w wysokości 85 000 zł.
Ogłoszenie o przetargu zostało umieszczone na tablicy ogłoszeń w siedzibie 
Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, na stronie 
internetowej www.piaseczno.pl oraz w Biuletynie Informacji Publicznej, 
jak również w sposób zwyczajowo przyjęty.
Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać w Starostwie 
Powiatowym w Piasecznie przy ul. Chyliczkowskiej 14, pokój nr 118  lub 
pod nr tel. (22) 756 61 44.

Starosta Piaseczyński
Wojciech Ołdakowski

WYCIĄG Z OGŁOSZEŃ O PRZETARGACH
Starosta Piaseczyński ogłasza szósty przetarg ustny nieograniczony na 
sprzedaż niezabudowanej nieruchomości Skarbu Państwa położonej 
w miejscowości Konstancin-Jeziorna, pow. piaseczyński, woj. mazo-
wieckie, KW Nr WA1I/00017012/9, położonej przy ul. Uzdrowiskowej,  
stanowiącej działkę ew. nr 8 o pow. 0,2453 ha, z obrębu 03-21 oraz nr ew. 
38 o pow. 0,2555 ha z obrębu 03-21.
Cena wywoławcza działki ew. nr 8 wynosi: 850 000 zł +23%VAT
Cena wywoławcza działki ew. nr 38 wynosi: 1 050 000 zł +23%VAT
Przetargi na zbycie ww. działek odbędą się w budynku Starostwa Powia-
towego w Piasecznie, sala nr 112, ul. Chyliczkowska 14, 05-500 Piaseczno:
• dla działki  ew. nr 8 – w dniu 09.08.2016r. o godz. 10.00. Warunkiem 
przystąpienia do przetargu jest wniesienie najpóźniej do dnia 02.08.2016r. 
wadium w wysokości 85 000 zł.
• dla działki  ew. nr 38 – w dniu 09.08.2016r. o godz. 12.00. Warunkiem 
przystąpienia do przetargu jest wniesienie najpóźniej do dnia 02.08.2016r. 
wadium w wysokości 105 000 zł.
Ogłoszenia o przetargach zostały umieszczone na tablicy ogłoszeń w siedzi-
bie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, na stronie 
internetowej www.piaseczno.pl oraz w Biuletynie Informacji Publicznej, 
jak również w sposób zwyczajowo przyjęty.
Szczegółowe informacje dotyczące przetargu można uzyskać w Starostwie 
Powiatowym w Piasecznie przy ul. Chyliczkowskiej 14, pokój nr 118  lub 
pod nr tel. (22) 756 61 44.

Starosta Piaseczyński
Wojciech Ołdakowski

Święto Matki

Firmy Linde Gaz Polska  
i Solec Sp.J. zapraszają na: 

SPAWALNICZY 
DZIEŃ 

OTWARTY
Który odbędzie się 

31.05.2016 
na terenie Punktu 

Sprzedaży Gazów Linde: 
Baniocha, Solec 141 

w godz. 11.00 – 16.00
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Piaseczno w roku 1930, 
jakie było? Za 9 lat przejdzie 
całkowitą przemianę, 
którą zafunduje miastu 
„historia”. 70% mieszkańców 
w dramatycznych 
okolicznościach zniknie 
z miejsc swojego 
zamieszkania/urodzenia 
i nigdy nie powróci. Będą 
to Polacy, Niemcy zwani 
kolonistami niemieckimi 
i Żydzi.

T ymczasem przenieśmy się w lata 
trzydzieste i potraktujmy je mniej 

dramatycznie. Ot, wyobraźmy so-
bie, że idziemy w pewien majowy 
dzień 1930 roku przez miasto pełne 
krzewów kwitnących bzów i kasz-
tanowców, tulipanów w ogródkach, 
kwiaciarek rozstawiających wiadra 
z bukiecikami kwiatów, furmanek 
wyładowanych węglem, sklepików 
mniej lub bardziej eleganckich, herba-
ciarni i piekarni. I jedno co się przez 
dziesięciolecia nie zmieniło – mijamy 
młodych ludzi elegancko ubranych, 
którzy zdają właśnie egzamin dojrza-
łości i za chwilę przekroczą Rubikon. 
To tak jakby trochę dla nich uporząd-
kujmy naszą wiedzę o Piasecznie, a że 
ze mnie historyk romantyk to czasa-
mi odpłynę cicho w jedwabnej sukni 
szelestem, bo „Lata dwudzieste, lata 
trzydzieste dziś dla wzruszeń będą 
pretekstem”. Zacznijmy od wiedzy 
prawie encyklopedycznej.

Piaseczno w 1930 roku to miasto 
w powiecie warszawskim z siedzibą 
sądu grodzkiego, posiadające poniżej 
6 tys. mieszkańców. Istnieje tu Ma-
gistrat, szkoła handlowa, szkoła za-
wodowa dokształcająca, gimnazjum, 
szkoły powszechne. Jest oczywiście 
Straż Pożarna z dzielnym komendan-
tem panem Borowskim (remiza przy 
ratuszu). Miastem rządzi burmistrz 
Józef Herb z zawodu zdun i jak twier-
dzi pan Adolf Małyszko – jest to bur-
mistrz ladaco, co to bywa w ratuszu 
tylko trzy razy w tygodniu, a pobory 
zbiera dwa razy większe, niż kilka lat 
wstecz brał sam nieodżałowany bur-
mistrz Wacław Kaun. Herb zgodził się 

na miesięczną pensję 400 zł, a pobiera 
w końcu 800 zł. Podsumowując – jak 
wiadomo opozycja w demokracji mu-
si być.

Miasto posiada Kasę Chorych 
adres Nadarzyńska 4. Na świat po-
magają mieszkańcom przychodzić 
akuszerki, panie: Gerberowa, Porber, 
Rozenberg, Suchańska, Korczak i Si-
korska. Wzywa się je o każdej porze 
dnia i nocy, wysyłając umyślnego w te 
pędy, gdy poród się zaczyna. Oczywi-
ście rodzimy się w domu. Akuszerki 
to panie z dyplomami uniwersytecki-
mi (często). Zdrowiem i leczeniem 
chorób zajmują się lekarze: dr Antoni 
Jaszczołt, dr Aleksander Skorko z uli-
cy Kopernika, dr Zgirska i dr Szysz-
kowski. Aptekę trzyma żelazną ręką 
przyszły burmistrz Piaseczna, magi-
ster farmacji Mieczysław Markowski. 
Adres apteki – dom Rowińskich Nada-
rzyńska 1. Istnieją też 3 składy aptecz-
ne najważniejszy przy ul. Kościuszki 
2, tuż przy rynku (dziś przychodnia 
weterynaryjna) Michaliny Koralewi-
czowej – mydła, cudowne maści na 
odciski i nagniotki, szampony, płyny 
i gęste grzebienie na wszy i gnidy, 
witaminy i krople walerianowe oraz 
żołądkowe. Sklep o zapachu waleria-
ny i lawendy zmieszanej z dziegciem. 
Jest też w mieście felczer pan Lucjan 
Matynia z partii PPS, wiceburmistrz, 
ławnik i radny, a także założyciel spół-
dzielni „Przedświt”. Fryzjerzy – Glonek, 
Fromberg i Gulla. Strzygą włosy, wąsy 
i brody. I ogolić też się można (brzytwą 
ostrzoną na pasku). Po materiały piś-
mienne pobiegniemy do pana Glatza 
i do księgarni najlepszej w świecie, 
u panny Glancówny. „Ach co to była 
za księgarnia – mówiła moja mama 
Krysia – jakie tam były książki (nowe 
i używane)! Bestsellery spod pióra 
Kornela Makuszyńskiego, Jacka Lon-
dona, Karola Maya...”. Tak ją te książki 
zachwycały, że stała się molem książ-
kowym i po wojnie wyszła za mąż za 
księgarza, ale to inna historia. Nad 
spokojem w mieście czuwała policja. 
Posterunek policji Świętojańska 4.

Wszystkim wiadomo, że miasto 
rozwija się dzięki zakładom pracy 
dającym zatrudnienie. Zerknijmy na 
zakłady, fabryki i fabryczki istniejące 

w tym czasie. Oczywiście młyny, ce-
gielnie i składy opału, stolarnie i gar-
barnie. Ponieważ o niektórych z nich 
już pisałam, przejdę do tematu, który 
zaskoczył wielu. Na hasło – „fabryka 
jedwabiu w Piasecznie”, wszyscy zdzi-
wieni. Tej nikt nie pamięta i mamy za-
gadkę. Trochę czasu mi zajęło, zanim 
niczym archeolog pędzlem odsypię 
piasek czasu z szyldu fabrycznego 
i dokopię się do adresu. Otóż jest to 
fabryka zajmująca się apreturą jedwa-
biu o nazwie „Jedwab” Edward Plage, 
J. Polak i M.Adolf. Istniała w latach 
1922-1926 jej właścicielami byli bra-
cia Kryników. Ta fabryka znajdowała 
się przy ulicy Leśnej 9. Nazwę ulicy 
Leśna zmieniono na ulicę Czajewicza. 
Edward Plage przejął zakład w 1928 

roku i stworzył fabrykę krepy. Zakład 
jeszcze istniał pod adresem Leśna 9 
i przetrwał do 1939 roku. Sprawa jest 
o tyle ciekawa, że w mieście szczegól-
nie w okolicach ulicy Chyliczkowskiej 
i w miejscu, gdzie dziś stoi sąd, jeszcze 
długo po wojnie można było spotkać 
krzewy morwowe, sama jadłam białe 
i czerwone „orzeszki” morwy, zrywane 
z krzewu przy ulicy Królewskie Lipy. 
A że liście morwy są jedynym po-
karmem jedwabników morwowych, 
z których kokonów otrzymuje się je-
dwab, czy to dowód? Mogło być też 
tak, że Chyliczanki na czele z czaro-
dziejką Cecylią dawniej robiły jedwab, 
a pan Plage robił jedwab owszem, ale 
sztuczny lub tylko uszlachetniał (apre-
turował) prawdziwy. Jak tylko dobrnę 
do informacji, które wyjaśnią sprawę 
jedwabną i piaseczyńską, to zaraz mo-
ich Czytelników poinformuję. Chyliczki 

w 1930 są w gminie Nowa Iwiczna i nie 
interesują nas tym razem.

Edward Plage natomiast bardzo 
nas interesuje. Plage to ważne nazwisko 
w historii polskiego przemysłu lotni-
czego. Pod szyldem „Emil Plage i Teofil 
Laśkiewicz” działała fabryka samolo-
tów płatowych dla wojska. A zaczęło się 
od: „Największym rozgłosem w bran-
ży metalowej cieszyła się protestancka 
rodzina Plage. W przemyśle Lublina 
pojawiła się w roku 1860, gdy Albert 
Plage (1825-1910) otworzył przy ul. 
Bernardyńskiej warsztat, w którym 
wyrabiał z trzema czeladnikami apa-
raty gorzelniane, rondle i wanny. Jed-
nak już w 1896 r. Plage dzięki własnej 
przedsiębiorczości musiał zwiększyć 
zatrudnienie do 20 osób, w 1898 r. do 
50, a w 1899 do 90 pracowników. Roz-
sądek i pracowitość były także cecha-
mi jego syna Emila (1868-1909), który 
kupił w 1897 r. od ojca fabrykę kotłów 
za 18950 rubli. Plage dzięki zdolności 
w wyszukiwaniu najlepszych współ-
pracowników, zdołał stworzyć świetną 
kadrę menadżerską” (z lublin.luteranie.
pl). Po nagłej śmierci bezpotomnego 
Emila Plage 12 grudnia 1909 roku 
udziały w zakładach przeszły na rodzi-
ców, cztery siostry oraz brata Edwarda. 
Mam Edwarda, ale czy to ten nasz? Tak 
się cieszę jakbym to ja, a nie Carter od-
kryła właśnie grobowiec Tutenchamo-
na. Cdn.

Małgorzata Szturomska

Piaseczno – lata trzydzieste
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Reklamy z 1930 roku

Skład apteczny „Przegląd Mody” z 1932 r.

Budynek ul. Czajewicza 5 ( dawniej Leśna)
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Koniec maja i nastały nam wreszcie 
letnie temperatury, co oznacza, że 
sezon na „co za upał” uważam za 

otwarty. Jak co roku zaczniemy narze-
kać na to, że za dużo słońca, że duszno, 
że nawet w cieniu nie jest dobrze, a po-
parzenia słoneczne to wina tej odległej 
gwiazdy, a nie naszej głupoty. Będzie 
więcej wypadków samochodowych, 
bo nigdy się tak fajnie nie szaleje na 
drodze, jak wtedy gdy dopisuje po-
goda. Kilku młodych ludzi złamie krę-
gosłupy, skacząc na główkę do wody 
o głębokości przeciętnego słoika. Wię-
cej się utopi, bo przecież trzeba ochło-
dzić rozgrzany łeb po wypiciu siedmiu 
piw i wszystkie znaki na niebie i ziemi 
wskazują na to, że jesteśmy mistrzami 
pływackimi. Otwarty został również 
sezon polowań na rowerzystów jadą-
cych (o zgrozo) po tych samych dro-
gach co kierowcy samochodów. Będą 
ginąć motocykliści – jedni z powodu 
własnej głupoty, inni z powodu głupoty 
kierowców samochodów. Będziemy 
mogli obserwować przez przednią 
szybę naszego samochodu (nic tak nie 
podbija adrenaliny, jak brak możliwości 
ucieczki przed gigantami, które przero-
bią nas i nasz pojazd na kupę zalanych 
krwią śmieci), jak jadą wprost na nas 
trzy TIR-y obok siebie, które postano-
wiły się pościgać. Nareszcie zza okien 
naszych domów będą do naszych uszu 
dobiegać (właśnie wtedy, gdy sen może 
uratować nam życie) okrzyki i występy 

wokalne tych, 
którzy do póź-
nej nocy raczą 
s i ę  w i n e m 
marki „wino” 
we wszyst-
kich parkach 
i skwerach naszej pięknej ojczyzny.

Czy te wszystkie obrazki, tak 
oczywiste i częste w naszych kraju, są 
naszą narodową specyfiką? Śmiem 
sądzić, że tak. Co prawda widziałem 
na własne oczy walkę rowerzystów 
z autobusami na ulicach Londynu, 
widziałem pijanego w sztok, który 
wpadł w klomb kwiatów w centrum 
Brukseli, widziałem stos ciał pijanych 
młodzieńców leżących w rowie po 
nocnej zabawie na jednej z wysp 
archipelagu sztokholmskiego. Tak, 
w Europie, w państwach „starej de-
mokracji” również można się spotkać 
z tego typu ekscesami, ale... jest ich 
nieporównywalnie mniej, a często są 
to wybryki przyjezdnych, którzy nie 
potrafili się dostosować do kultury 
i zasad panujących w danym kraju. 

A dlaczego tak się dzieje? Dla-
czego w państwach Unii Europejskiej 
zdarza się mniej niepoprawnych za-
chowań niż u nas, czy tam nie ma pija-
ków, czy nie ma ludzi niekulturalnych 
albo zwykłych głupców? Są, proszę 
Państwa, i jak przypuszczam, dokład-
nie w takiej samej ilości, co w Polsce, 
ale... Właśnie, najważniejsze w tym 

jest to „ale”. Chodzi o szacunek do 
litery prawa i o konsekwentne tego 
prawa przestrzeganie. Bo inną polską 
specyfiką jest ustanawianie przepi-
sów, które są martwe już w momen-
cie ich ustanawiania, bo policja i sądy 
działają zgodnie z literą prawa, a nie 
według własnego widzi mi się. Poli-
cjant w Paryżu czy Londynie nie ma 
kłopotu z interpretacją prawa i bar-
dzo dokładnie wie, kiedy ma reago-
wać, a kiedy nie. Inna jest również 
świadomość samych obywateli. Są 
bardzo wyczuleni na punkcie włas-
nych praw, ale i obowiązków. Chodzi 
również o infrastrukturę. Autostrady 
są monitorowane na całej długości, 
a inne drogi pilnowane przez policję 
i... samych obywateli, a kary za prze-
winienia są ogromne i egzekwowane 
z całą stanowczością. Dlatego nie zo-
baczysz tam trzech TIR-ów ścigających 
się i nie zwracających uwagi na innych 
użytkowników ruchu drogowego. Jeśli 
jest tam otwarty park, to jest to park, 
a nie mix dołów, wolno rosnących 
krzaków, ścieżek i stosów śmieci. Jeśli 
nawet w tych krzakach znajdzie się 
jakiś bezdomny, to pewne jest, że ten 
bezdomny nie będzie w tych krzakach 
organizować przyjęcia na dwanaście 
osób z wyszynkiem. Będzie siedział 
cichutko, bo doskonale wie, że łamie 
przepisy. Nikomu nie przyjdzie do 
głowy postawić pomnika bez zgody 
władz – postawić, bo „ja tak chcę”. 
W kraju, w którym jest zakaz propa-
gowania idei i gestów faszystowskich, 
sąd nie uzna, że gest nazistowskiego 
pozdrowienia jest faktycznie próbą 

zamówienia pięciu piw, a swastyka 
nie jest hinduskim znakiem szczęścia. 
Pijany prokurator czy sędzia złapany 
na gorącym uczynku natychmiast 
kończy swoją karierę, a polityk, któ-
ry kradł, jest uznany za złodzieja (po 
prostu), a nie pozostaje u władzy, by 
ustanawiać nowe przepisy. W USA 
próba dyskutowania (próba, a nie sa-
ma dyskusja) z postanowieniami Sądu 
Najwyższego jest natychmiast suro-
wo karana i słowa o tym, że w sądzie 
najwyższym jakaś grupa kolesi wy-
powiada swoje opinie, możesz sobie 
bracie mówić po cichu, w toalecie, po 
uprzednim sprawdzeniu, że z pewnoś-
cią jesteś sam. Nikt czegoś takiego nie 
powie głośno z mównicy sejmowej 
albo przed mikrofonami dziennikarzy, 
bo dobrze wie, że byłyby to ostatnie 
słowa, jakie wypowiada publicznie. 
Brakiem szacunku do prawa i Konsty-
tucji może się wykazać co najwyżej ja-
kiś emigrant, który nie zna języka kra-
ju, w którym się znalazł, i dokładnie 
jeszcze nie wie, po co tam wylądował, 
ale... bardzo szybko zostanie mu to 
wytłumaczone, jeśli nie przez policję 
i sądy to przez zwykłych obywateli, 
którzy zdają sobie doskonale sprawę 
z tego, że zarówno Konstytucja, jak 
i prawo przede wszystkim służy im sa-
mym i jest gwarantem tego, że oby-
watel będzie żył w uczciwym i przewi-
dywalnym świecie. Dorośnijmy. 

 Ryszard „Pako” Fajer 

\\\  FaJerWerKi

Dorośnijmy

napisz do autora
r.fajer@przegladpiaseczynski.pl
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Czytać mi 
się chce
\\\ Piaseczno

Młodzież z Gimnazjum nr 1 
w Piasecznie wzięła udział 
w świętowaniu Dnia Książki.

W piątek 6 maja uczniowie pia-
seczyńskiego gimnazjum i ich 

zaproszeni koledzy z placówek w Za-
lesiu Górnym, Chylicach, Jazgarzewie, 
Złotokłosie, Józefosławiu i gimnazjum 
nr 2 mogli wysłuchać m.in. barwnej 
opowieści dyrektora Dariusza Nowa-
ka, który przybliżył im historię po-
wstania książki. Następnie odczyta-
no prace uczniów, którzy brali udział 
w konkursie literackim.

Nie zabrakło też występów arty-
stycznych koła teatralnego „Bez na-
zwy”. Tego dnia ogłoszono również 
laureatów I Międzyszkolnego Kon-
kursu „Lekturowe gry planszowe” 
i Gminnego Konkursu Ortograficzne-
go. Na terenie całej placówki widocz-
ne były ozdoby, nawiązujące do Dnia 
Książki – w tym drzewo, na którym 
każdy mógł przypiąć liść z tytułem 
ulubionej książki czy kolorowy chod-
nik z cytatami dotyczącymi lektur 
i czytania. 

Zarówno uczniowie, jak i nauczy-
ciele bawili się świetnie i już planują 
kolejną edycję wydarzenia za rok.

Agnieszka Deja
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Z aczynamy od Konstancina. Zloka-
lizowano tutaj aż 5 stacji Veturilo 

(system wypożyczania rowerów): na 
Grapie koło ronda, w Klarysewie, w 
Mirkowie, w Skolimowie oraz przy 
głównym wejściu do Parku Zdrojo-
wego.

Na rondzie Jana Pawła II kie-
rujemy się w stronę Góry Kalwarii. 
Zaraz za rondem, za Bankiem Spół-
dzielczym, skręcamy w lewo i przez 
garaże docieramy do leśnej ścieżki, 
która poprowadzi nas do dworu w 
Oborach. Przed dworem wyjedziemy 

ze ścieżki na ulicę Literatów, którą 
skądinąd również możemy dojechać 
do dworu. Po 1,7 km znajdziemy się 
pod zamkniętą na głucho bramą pała-
cu, który w końcu po latach odzyska-
ła Teresa Potulicka. Obok pałacu nad 
pięknym stawem stoją zabudowania 
folwarczne, w których mieszkają bar-
dzo mili, byli już pracownicy pałacu.

Jadąc dalej ulicą Literatów, minie-
my dawny magazyn zbożowy należą-
cy niegdyś do majątku Obory, przed 
wojną stacjonowały tutaj samoloty z 
pobliskiego polowego lotniska. Dzi-
siaj teren należy do SGGW.

Kiedy miniemy bloki po dawnym 
PGR, ulica Literatów lekko skręca w 
lewo. Jedziemy dalej malowniczą dro-

gą przez las, która dalej zyskuje nazwę 
Poniedziałek. Po lewej stronie mijamy 
opuszczoną jednostkę wojskową, tro-
chę tajemniczą. Jadąc prosto, dojedzie-
my do Gassów i przeprawy promowej 
do Karczewa, my jednak skręcimy w 
prawo w stronę lotniska w Imielinie 
(przy odrobinie szczęścia możemy 
trafić na lądujący na polu samolot), na 
drogę prowadzącą do Słomczyna. Mi-
jamy miejscowość Piaski i Cieciszew, w 
którym znajduje się Tęczowa Pasieka. 
Warto tutaj podjechać, możemy bo-
wiem na miejscu skosztować każdego 
rodzaju miodu, oraz przy dobrej pogo-
dzie zwiedzić pasiekę.

Jadąc dalej drogą 868 dojedziemy 
do trasy Konstancin – Góra Kalwa-

ria (724). Nie jest to droga przyjazna 
rowerzystom, ale po ok. 4 minutach 
(1 km) znajdziemy się przy modrze-
wiowym dworku w Turowicach. Wi-
zyty tutaj nie warto odkładać, gdyż 
po każdej zimie jest go coraz mniej. 
Za dworkiem znajduje się przepiękny 
angielski park z ceglanymi mostkami, 
akweduktami i neogotyckim pawi-
lonem.

Trasa liczy sobie niecałe 10 km, 
większość trasy pokonujemy asfal-
tem.

Następną trasę rozpoczniemy od 
Turowic i pojedziemy do Góry Kalwa-
rii. Te dwie trasy można oczywiście 
połączyć. Będzie to wówczas ponad 
20 kilometrów.

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

Z Konstancina do Turowic – trasa rowerowa
\\\ PoWiat

Pięknych tras rowerowych w naszym powiecie jest mnóstwo. 
Jedną z moich ulubionych jest ta z Konstancina do Turowic, 
przez Cieciszew, na której znajduje się wiele ciekawych 
obiektów jak zawalony dwór, opuszczona jednostka wojskowa, 
lotnisko oraz nadwiślańskie pola, łąki i wierzby.

Stacja Veturilo w Mirkowie

Zabudowania folwarczne w Oborach Magazyn zbożowy w Oborach

Prywatne lotnisko w Imielinie
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\\\ Piaseczno

\\\  OFF – spring Festival

Dlaczego OFF-spring? Bo chcemy pokazać Wam teatr, 
muzykę, film i inne dziedziny sztuki niekomercyjnej i nie-
instytucjonalnej. Bo festiwal odbywać się będzie wiosną, 
na ulicach, skwerach i placach Piaseczna. I wreszcie, bo 
jest to nowe „dziecko” Centrum Kultury, które – mamy 
nadzieję – na stałe zagości w kalendarzu imprez w naszym 
mieście.

OFF-spring ma być festiwalem świeżym, ciekawym 
i dla każdego. Pojawi się wielu gości i tych bardziej, i mniej 
znanych, ale wszyscy z niezwykłym potencjałem i cieka-
wymi propozycjami. Będą koncerty, spektakle, happe-
ningi, wystawy i parady. Nie zabraknie też propozycji dla 

najmłodszych fanów sztuki. Wystąpią między innymi: 
Karolina Czarnecka, Teatr Fuzja, Turecki Teatr Cieni Ka, 
Teatr Snów, Fundacja Sztuka Ciała i Sambor Dudziński.

Chcemy żeby na czas festiwalu w mieście zrobiło się 
kolorowo, wyjątkowo i ciekawie, i żebyście wszyscy w tym 
uczestniczyli!

\\\  Mezzo forte czyli „Fryderyk i Spółka” 
(„Przedskok” festiwalu)
Kameralny koncert muzyki klasycznej w wykonaniu 

uczniów i absolwentów Edukacji Muzycznej CK Piaseczno. 
Prezentowane utwory usłyszymy w wykonaniu duetów 
instrumentów dętych z towarzyszeniem fortepianu, duetu 
na skrzypce i fortepian oraz w wykonaniu fortepianu solo. 
Młodzi wykonawcy to aktualni uczestnicy zajęć muzycz-
nych prowadzonych w Przystanku Kultura lub nasi absol-
wenci, którzy kontynuują naukę w szkołach muzycznych 
i biorą czynny udział w Piaseczyńskiej Orkiestrze Dętej. 
Będzie nam niezwykle miło gościć Państwa na tym nie-
powtarzalnym koncercie.

Zapraszamy w niedzielę 12 czerwca o godz. 19.00 
do Kawiarni Fryderyk, Pl. Piłsudskiego 9.

\\\ PIASECZNO

WYDARZENIA:
25.05 godz. 11.00 – spotkanie Uniwersytetu
Trzeciego Wieku. Ostatnie wykłady w roku
akademickim 2015/2016, zakończenie roku
akademickiego; godz. 11.00 – Spotkanie autorskie
z Krystyną Sienkiewicz, aktorką teatralną i filmową,
autorką książki biograficznej „Cacko”; godz. 12.45 – 
Dr hab. Małgorzata E. Drywień – wykład  „Mity w żywieniu”
WYSTAWY:
19.05-12.06.2016 – Wystawa „Notatki z podróży” Fotografia Leszka 
Nowaka, Przystanek Kultura, pl. Piłsudskiego 9, Piaseczno

www.kulturalni.pl

\\\ GÓRA KALWARIA
26-29.05 – Długi weekend z Pocztem Rycerskim
Fastolf w Czersku. Wstęp na zamek: 8/5 zł 
29.05 godz. 14.00 – Gminny Dzień Dziecka, OSiR. Wstęp wolny
31.05 godz. 9.30 – Spektakl dla dzieci – „Soup City”, ul. Białka 9.
Wstęp 15 zł
3.06 godz. 20.00 – Muzyczny Piątek, ul. Białka 9
4-5.06 - godz. 18.00 – Teatr ALBOCOŚ „Serenada” S. Mrożek
– Kino Uciecha, ul. Ks. Sajny 14. Wstęp wolny
WYSTAWY:
20.05-21.06 – wystawa Andrzeja Kujawy, ul. Białka 9
15.05-12.06 – wystawa S. Wyszkowskiej i K. Wiśniewskiej, Communio 
Graphis, ul. Pijarska 40

www.kulturagk.pl

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
27.05 godz. 19.00 – Klasyczne Kino Science-Fiction
KDK, ul. Mostowa 15, Hugonówka, wstęp wolny
28.05 godz. 15.00 – Warsztaty „Był sobie zwierzak”
KDK, ul. Mostowa 15, Hugonówka, wstęp: 15 zł/rodzina
28.05 godz. 19.00 – Spektakl teatralny „Miłosne dialogi na 4 nogi”
KDK, ul. Mostowa 15, Hugonówka, wstęp: 25 zł
29.05 godz. 15.00 – Bajkowa niedziela w Słomczynie – „O motylku, któ-
ry tupał nóżką”
29.05 godz. 16.00 – The Warsaw Dixielanders

www.konstancinskidomkultury.pl

\\\ LESZNOWOLA
25.05 godz. 14.00 – Wernisaż Pokonkursowej Wystawy
Fotograficznej pt. „Światło i cień w fotografii”. Galeria PASAŻ
w filii GOK Lesznowola w Mysiadle, ul. Topolowa 2
25.05 godz. 11.00-20.00 – Dzień Matki w Galerii Na Górce. Nieodpłat-
ne warsztaty ceramiczne dla wszystkich mam z dziećmi. Pracownia 
Ceramiki i Rzeźby we Władysławowie, ul. Wojska Polskiego 64
25.05 godz. 18.30 – Zdrowy kręgosłup – spotkanie w ramach Panie 
Przodem. GOK Lesznowola w Starej Iwicznej, ul. Nowa 6
28.05 godz. 14.00 – Uroczystości wraz z Mszą Św. polową upamięt-
niające 74 rocznicę rozstrzelania więźniów Pawiaka na wzgórzach 
Magdalenki

www.gok.lesznowola.pl

\\\ TARCZYN
25.05 godz. 11.00 i 18.00 – „Bobasy” – uroczy dokument
na Dzień Matki. Kino za Rogiem, ul. J. Stępkowskiego 17, Tarczyn
29.05 godz. 16.00 – Koncert z okazji Dnia Matki – Eleni
GOK Tarczyn, ul. J. Stępkowskiego 1, wstęp wolny

www.gok-tarczyn.pl

\\\   Ka Len Da riUm KUL tU raL ne

\\\ GÓra KaLWaria

W ubiegły weekend Zamek 
w Czersku ożył. Rycerze, 
damy, turnieje, koncerty 
muzyki dawnej, kramy, 
namioty historyczne 
i najbardziej chyba uradowane 
ze wszystkich dzieci, które 
zresztą same stworzyły sobie 
coś na kształt buhurtu.

O środek Kultury w Górze Kalwarii 
oraz Bractwo Rycerskie Smocza 

Kompania zorganizowały niesamo-
wity turniej.

Dawna stolica południowego 
Mazowsza zamieniła się na dwa dni 
w średniowieczną wioskę, w któ-
rej wszyscy mogli poczuć ducha tej 
jakże fascynującej epoki. Mogliśmy 
podziwiać turnieje konne, koncerty 
muzyki dawnej, walki rycerzy 1 na 1, 
walki buhurtowe, czyli nieudawane, 
siłowe walki, które nie do końca słu-
żą inscenizacji, tylko polegają na jak 
najszybszym wyeliminowaniu prze-
ciwnika. Wśród kramów ze swojskim 

jedzeniem oraz rękodzielnictwem, 
w miejscu, w którym widnieją resztki 
fundamentów kościoła zamkowego 
pod wezwaniem św. Piotra, dzieci pod 
bacznym okiem rodziców, bez żadnej 
odgórnej koordynacji, także toczyły 
walki na drewniane miecze, co można 
podciągnąć pod dziecięcy buhurt. Żad-
ne z dzieci nie ucierpiało poważniej.

W niektórych kramach dzieci 
mogły m.in. obserwować wyrabianie 
glinianych naczyń, zobaczyć, na czym 
polega czerpanie papieru oraz po-

znać zasady dawnych gier, z których 
niektóre moglibyśmy dzisiaj nazwać 
planszówkami.

W dawnej fosie pod murami zamku 
znajdowało się stanowisko łucznicze. 

Pierwszy dzień turnieju zakoń-
czył się efektowną bitwą, z kolei 
w niedzielę na zakończenie całej 
imprezy odbył się pokaz konny Xią-
żęcej Drużyny (tej samej, która bie-
rze udział w Inscenizacji Bitwy pod 
Grunwaldem).

Joanna Grela

Turniej na Zamku w Czersku

Dziedziniec zamku

Poziomo: 1 – Choroba z powieści Camusa. 
5 – imię dzielnego wojaka Szwejka. 8 – 
hinduski książę. 9 – czasem idzie w las. 
10 – pnącze Tarzana. 11 – biblijny amator 
soczewicy. 16 – August, subiekt, przyjaciel 
Ignacego Rzeckiego. 18 – twórca lub od-
twórca. 19 – Ludwik Jerzy, poeta i satyryk. 
20 – bajkowy potwór. 21 – prorok Starego 
Testamentu. 22 – imię córki pani Dulskiej. 
24 – staropolski pan. 30 – cytat z niego, 
on z cytatu. 31 – stałe internetowe. 32 
– japoński, duży, dwustronny bęben. 33 
– postać w sztuce. 34 – Jan, współtwórca 
„Panoramy Racławickiej”. 
Pionowo: 1 – Alighieri, wybitny poeta 
włoski. 2 – przywidzenie, iluzja. 3 – koński 
arystokrata. 4 – długo wracał do Itaki. 5 – 
imię autora powieści „Grypa szaleje w Na-
prawie”. 6 – pojawia się i znika. 7 – Kafka, 
autor „Procesu”. 12 – łączy Wańkowicza z 
wulkanem. 13 – wujaszek Czechowa. 14 
– przyboczna lub przemysłowa. 15 – Bon-
darczuk u Kraszewskiego. 16 – w wierszu 
kipi razem z grochem. 17 – opisana w „Ilia-
dzie”. 22 – maksyma na początku książki. 
23 – złe, które nie śpi. 25 – właściwości 
charakteru. 26 – używa języka migowego. 
27 – starorzymski Fredro. 28 – z Masz-
talskim w dowcipach. 29 – zabierany w 
dyskusji. 

Litery z pól ponumerowanych od 1 do 38 utworzą rozwiązanie – aforyzm oraz imię i 
nazwisko jego autora. 
Pierwsza osoba, która wyśle (w piątek 27.05 od godz. 12.00) poprawne rozwiązanie 
krzyżówki na adres e-mail: redakcja@przegladpiaseczynski.pl lub wyśle sms-a pod numer 
501 091 480, otrzyma nagrodę, książkę Anny Marii Jaśkiewicz „Przeczekać ten tydzień”.



15NR 103 (4) 25 MAJA 2016OGŁOSZENIA

UsŁUGi

Docieplanie Budynków, Solidne 
doświadczone ekipy tel. 602-
481-571 

Dachy, blacho-dachówka, dachówka, 
malowanie dachów, papa 
termozgrzewalna tel. 513 156 466
Organizujemy przyjęcia ogrodowe: 
chrzciny, komunie, pikniki, imieniny, 
urodziny. tel. 533938338
www.smakiprowincji.pl

AGD Naprawa. Tel: 611-98-66-71
Dachy, naprawy dachowe, mycie 
dachów i elewacji. Wycinka drzew. 
Wynajem podnośnika koszowego z 
operatorem tel.603308185.
Malowanie, gipsowanie, glazura, 
terakota, tel. 608 729 333,
22 797 09 82
Domofony wideofony serwis 
603375875
Dachy - pokrycia, naprawy,
tel. 502 473 605
Brukarstwo, tel. 517 477 531
Remontowo - budowlane, 
ogrodzenia, tel. 513 137 581
Anteny serwis 603375875
Wylewki agregatem, tel. 668 327 588
Studnie, 601 231 836
Docieplanie budynków szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214 
DJ – prezenter – Paweł Górski. 
Wesela, bankiety, studniówki, 
imprezy fi rmowe, tel. 660508877, 
509619238

nierUcHomoŚci sPrzeDam

Najatrakcyjniejsza działka 
budowlana w Łosiu 1.430 m2, 
położona na skraju Rezerwatu 
Przyrody w obszarze zabudowy 
jednorodzinnej, w „ślepej” ulicy. tel. 
611 178 889
BEZPOŚREDNIO SPRZEDAM NAROŻNĄ 
DZIAŁKĘ 715 M KW W ZALESIU 
DOLNYM PRZY GŁÓWNEJ DRODZE 
TEL. 501 156 766
Działki budowlane 1000m w Krupiej 
Wólce. tel.509-292-026
Działka budowlana 1000 m2 
Prażmów, tel. 602 77 03 61
Sprzedam działki nad jeziorem, od 
1000 m2, media, prawo zabudowy, 
część działek z linią brzegową, blisko 
las, 150 km od W-wy, 605-099-422, 
www.cesardzialki.pl

nierUcHomoŚci WYnaJmĘ

Lokal na pierwszym piętrze 104 
m2 Piaseczno, ul. Kościuszki,
tel. 511 177 491

Wynajmę dom (na przedszkole lub 
salon fryzjerski) Żabieniec, ul. Polna, 
tel. 611 111 111
Wynajmę lub sprzedam pawilon na 
bazarku w Piasecznie,
tel. 535 74 51 35
Magazyny i hale magazynowe w 
Antoninowie, tel. 604 470 270,
604 470 370

sPrzeDam

Rowery, tel. 601 31 77 61

zWierzaKi

Strzyżenie psów w STUDIO MAXi, 
Piaseczno tel. 731954508

ADOPCJA - jeśli chcesz adoptować 
zwierzaka, zwróć się do nas. 
Opiekujemy się psami i kotami 
z Piaseczna, Konstancina i Góry 
Kalwarii. Zwierzaki są czyste, zdrowe, 
zaszczepione, wysterylizowane.
Tel: 719 591 159; 511 169 511

rÓŻne 

ROWERY - SKLEP, SERWIS 
MAGDALENKA , UL. LIPOWA 59
TEL. 602 206 498
Przyjmę dużo ziemi Ustanów,
tel. 607 167 493

Dam PracĘ 

CUKIERNIA ZATRUDNI: 
CUKIERNIKA POMOC 
CUKIERNIKA OSOBY DO 
PAKOWANIA CIAST
TEL. 511641115

Serwis samochodów ciężarowych w 
piasecznie, poszukuje pracowników 
na stanowisko mechanik i pomocnik 
mechanika pojazdów ciężarowych, 
doświadczenie w zawodzie 
niezbędne. warunki zatrudnienie do 
uzgodnienia indywidualnie. pijakom 
dziękujemy. tel 501-632-186
Przyjmę kierowcę do 40 lat kat. C 
+ E samochód ciężarowy HDS ul. 
Mostowa 11 Piaseczno - Żabieniec
Agentów ochrony, pełne 
ubezpieczenie, pensja w gotówce, 
506 158 658.
Studenci – możliwość pracy w 
weekendy w delikatesach w Zalesiu 
Dolnym ,w Prażmowie lub Złotokłosie 
tel. 797 188 368 lub 22 737 35 83
Zatrudnię kelnerkę do restauracji w 
Zalesiu Dolnym, 606 492 420
Ekspedientkę do sklepu spożywczo – 
przemysłowego w Powsinie,
tel. 889 648 388

\\\    oGŁoszenia DroBneO G Ł O S Z E N I E

R E K L A M A

R E K L A M A

O G Ł O S Z E N I E
S T A R O S T Y   P I A S E C Z Y Ń S K I E G O

Starosta Piaseczyński

stosownie do art. 113 ust. 6, art. 114 ust. 3 i 4 oraz art. 124a
ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami

(jednolity tekst Dz. U. 2015 poz. 1774 z późn. zm. ),

podaje do publicznej wiadomości informację

o zamiarze ograniczenia sposobu korzystania z nieruchomości położonej 
w Piasecznie, stanowiącej działkę ewidencyjną nr 3 z obrębu 51 przez 
udzielenie zezwolenia na przeprowadzenie przez ww. działkę kablowej linii 
elektroenergetycznej średniego napięcia - od wnętrzowej stacji transfor-
matorowej Nr 0516. 

Ww. nieruchomość posiada nieuregulowany stan prawny. W związku 
z powyższym wzywa się osoby, którym przysługują prawa rzeczowe do 
przedmiotowej nieruchomości do zgłoszenia się, w terminie do 30 lipca 
1116 r., do siedziby Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 
14, pok. 117, tel. 0-22, 756 61 39.

Konieczne jest przedłożenie dokumentów potwierdzających przysługu-
jące prawo własności. W przypadku następców prawnych niezbędne jest 
przedłożenie postanowienia sądu o stwierdzeniu nabycia spadku lub aktu 
poświadczenia dziedziczenia po poprzednim właścicielu nieruchomości, 
sporządzonego przed notariuszem.

Jeżeli w terminie oznaczonym w ogłoszeniu nie zgłoszą się osoby, którym 
przysługują prawa rzeczowe do w/wym. nieruchomości, wszczęte będzie 
postępowanie administracyjne w sprawie ograniczenia sposobu korzystania 
z nieruchomości w trybie art. 124a w związku z art. 124 ustawy o gospo-
darce nieruchomościami poprzez wydanie decyzji bez przeprowadzenia 
rozprawy administracyjnej.

Starosta Piaseczyński
Wojciech Ołdakowski

O G Ł O S Z E N I E
S T A R O S T Y P I A S E C Z Y Ń S K I E G O

Starosta Piaseczyński

stosownie do art. 113 ust. 6, art. 114 ust. 3 i 4 oraz art. 124a
ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami

(jednolity tekst Dz. U. 2015 poz. 1774 z późn. zm. ),

podaje do publicznej wiadomości informację
o zamiarze ograniczenia w drodze decyzji sposobu korzystania z nie-
ruchomości położonej w we wsi Jazgarzew gm. Piaseczno, stanowiącej 
działki ewidencyjne nr 160/1 i nr 161, przez udzielenie zezwolenia na 
realizację na ich terenie sieci gazowej dystrybucyjnej średniego ciśnienia.

Ww. nieruchomość posiada nieuregulowany stan prawny. W związku 
z powyższym wzywa się osoby, którym przysługują prawa rzeczowe do 
przedmiotowej nieruchomości do zgłoszenia się, w terminie do 30 lipca 
2016 r., do siedziby Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkow-
ska 14, pok. 117, tel. 0-22, 756 61 39.

Konieczne jest przedłożenie dokumentów potwierdzających przysłu-
gujące prawo własności. W przypadku następców prawnych niezbędne 
jest przedłożenie postanowienia sądu o stwierdzeniu nabycia spadku lub 
aktu poświadczenia dziedziczenia po poprzednim właścicielu nierucho-
mości, sporządzonego przed notariuszem.

Jeżeli w terminie oznaczonym w ogłoszeniu nie zgłoszą się osoby, 
którym przysługują prawa rzeczowe do w/wym. nieruchomości, wszczęte 
będzie postępowanie administracyjne w sprawie ograniczenia sposobu 
korzystania z nieruchomości w trybie art. 124a w związku z art. 124 
ustawy o gospodarce nieruchomościami poprzez wydanie decyzji bez 
przeprowadzenia rozprawy administracyjnej.

Starosta Piaseczyński
Wojciech Ołdakowski

R E K L A M A

Firma Budokrusz
zatrudni pracownika na stanowisku

PRACOWNIK 
PLACOWY

Miejsce pracy:
Mysiadło k. Piaseczna,

wymagania: mile widziane
umiejętności mechaniczne,

elektryczne 

 e-mail: p.walo@budokrusz.pl, 
tel. 600-822-796

(w godzinach 9.00-14.00).
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\\\ Piaseczno

Najbardziej znany polski 
koszykarz Marcin Gortat 
zorganizuje w Piasecznie obóz 
koszykarski dla dzieci.

P olska gwiazda NBA grająca 
obecnie w barwach Washington 

Wizards pojawi się w Piasecznie 22 
czerwca. Do ściągnięcia gwiazdora do 
Piaseczna przyczynił się klub MUKS 
Piaseczno. „Gortat Camp” odbędzie 
się tu po raz pierwszy w historii.

– Piaseczno jest drugim tegorocz-
nym rookie! I – choć to niewielkie 

(ok. 44 tys. mieszkańców) miasto, to 
sprawia nam wszystkim ogromną ra-
dość, że będziemy mogli je odwiedzić. 
Przy organizacji wielkich sportowych 
eventów często zapomina się o mniej-
szych miejscowościach. Z doświad-
czenia wiemy, że to właśnie w nich 
atmosfera i zabawa jest najlepsza! – 
piszą organizatorzy na swojej stronie.

Gortat Camp to impreza spor-
towo-edukacyjna, której głównym 
celem jest propagowanie zdrowego 
trybu życia. Obóz będzie składał się 
z dwóch części – treningów w for-
mie zabawy skierowanych do dzieci 
w wieku 9-13 lat oraz tzw. Kliniki Jr 
NBA, w której udział będzie mogła 
wziąć młodzież od 14 do 17 lat.

Zapisy wystartowały 16 maja i po-
trwają do 29 maja. Wejście na trybuny 
jest darmowe. Dla uczestników oraz 
kibiców przygotowano mnóstwo ga-
dżetów z najlepszej ligi koszykarskiej 
świata.

Rafał Lipski

Gortat Camp w Piasecznie

\\\ PoWiat

Co tydzień będziemy odbijać 
piłeczkę od IV Ligi do Klasy 
A, robiąc przy tym krótki, 
zgodny z nazwą naszej 
gazety, przegląd boiskowych 
wydarzeń.

W ostatnim czasie dostajemy 
wiele sygnałów, że kibice 

niektórych klubów znajdujących się 
na terenie naszego powiatu czują 
się „niedopieszczeni”, ponieważ co 
tydzień robimy szczegółową relację 
z tylko jednego meczu. Wobec tego 
postanowiliśmy wyjść naprzeciw 
oczekiwaniom naszych Czytelników 
i tym oto sposobem powstała „Żon-
glerka”. Nazwa nawiązuje do popular-

nego ćwiczenia/zabawy piłkarskiego 
polegającego na odbijaniu piłki – bę-
dziemy ją odbijać od IV Ligi do Klasy 
A, opisując pokrótce, co wydarzyło 
się w trakcie minionego tygodnia. Ma-
my nadzieję, że ta formuła spotka się 
z dobrym odbiorem Czytelników i na 
jednym artykule się nie skończy.

\\\ Zrobili dobre wrażenie
Jak na Emila Wrażenia i chłopa-

ków ze Sparty Jazgarzew przystało. 
Hat-trick byłego zawodnika Widzewa 
Łódź i bramka Kamila Domańskiego 
przypieczętowały spadek Warki z IV 

Ligi. „Spartanie” zajmują obecnie szó-
ste miejsce w tabeli i w następnym 
sezonie zapewne zawalczą o coś wię-
cej, a Wrażeń, który jeszcze jakiś czas 
temu mówił w wywiadzie, że raczej 
nie zagra już nigdzie wyżej, po tym 
meczu pewnie zmienił zdanie. 4:0 – 
chciałoby się powiedzieć, że wynik 
w sam raz na początek sobotniego 
strzelania w IV Lidze.

\\\ Pożegnanie z III Ligą
Chciałoby, aczkolwiek niestety, 

w Konstancinie o bramki było bar-
dzo ciężko. Przed rozpoczęciem me-
czu KS-u z Orłem Wierzbica mieliśmy 
nadzieję, że śródtytuł będzie brzmiał 
„Wciąż walczą o III Ligę”, ale rzeczywi-
stość boiskowa brutalnie zweryfikowa-
ła nasze plany. Remis Victorii Sulejówek 

z Mszczonowianką Mszczonów sprawił, 
że Konstancin miałby już tylko 6 punk-
tów straty i pięć kolejek do końca sezo-
nu. Trudne zadanie, ale nie takie rzeczy 
się działy w futbolu. I tu nagle ten feral-
ny mecz... Same wydarzenia boiskowe 
opiszemy w dosłownie kilku zdaniach. 
Michał Dobkowski mijał dryblingiem 
nawet czterech zawodników – gol nie 
padł. Dawid Brewczyński i Rafał Wiś-
niowski co chwila ładowali strzały na 
bramkę golkipera Wierzbicy – gol nie 
padł. Cezary Osuch był tego dnia nie do 
przejścia – gol... padł. Dla Wierzbicy po 
kuriozalnej sytuacji w ostatniej minu-

cie meczu. 9 punktów straty do lidera 
– chyba nawet bukmacherzy w Singa-
purze nie wyobrażaliby sobie awansu 
w takich okolicznościach. Wygląda na 
to, że na III Ligę przyjdzie poczekać 
jeszcze jeden rok, potencjał jest.

\\\  Tak się nie robi... 
Panowie, wychodzimy
Jakimś pocieszeniem jest fakt, że 

w przyszłym sezonie IV Ligi będzie-
my mieć derby powiatu. I to nie byle 
jakie. MKS Piaseczno drugi raz z rzędu 
urządził sobie strzelaninę, tym razem 
ofiarą został Naprzód Brwinów i lidera 
MKS-owi chyba nikt nie będzie w sta-
nie zabrać. Rezultat 8:0, w tym kolejny 
raz trzy bramki Pawła Grodzkiego – 
chapeau bas! I to już tyle pozytywnych 
wieści z okręgówki. Na boisku Laury 
Chylice znowu padło sporo bramek, 
ale niestety wszystkie dla gości – LKS 
Chlebnia wygrał z Chylicami 4:0. FC 
Lesznowola skapitulowała zaś w star-
ciu z Milanem Milanówek (1:4). Perła 
Złotokłos uległa na własnym boisku 
Unii Warszawa 1:2. Kilka słów o Koro-
nie Góra Kalwaria, która, ze względów 
związanych z formalnościami, walko-
werem przegrała mecz z Naprzodem 
Stare Babice. Początkowo można było 
odnieść wrażenie, że piłkarze tak po 
prostu zrezygnowali z gry, co by mia-
ło sens, ponieważ patrząc na formę, 
jaką prezentuje w tej rundzie Korona 
(1 remis i same porażki), to szkoda 
czasu w ogóle wychodzić na murawę. 
Czarny weekend dla klubów z powiatu 
w Lidze Okręgowej.

\\\ Projekt „Kosa United”
A co słychać w A-Klasie? Nadstal 

Krzaki Czaplinkowskie wygrał na wy-
jeździe z Advitem Wiązowna 3:1. W su-
mie, nie licząc drużyn rezerw, to by 
było na tyle. Kończymy „Żonglerkę” – 
podobnie jak GC United Gassy vel Kosa 
Konstancin vel GC Gassy Kosa United 
Konstancin swój udział w rozgryw-
kach ligowych – zespół wycofał się z li-
gi. Na oficjalnej stronie MZPN-u klub 
zajmuje już ostatnie miejsce w tabeli, 
mimo przewagi punktowej.

Tekst i zdjęcia Rafał Lipski

Żonglerka

Smutne miny zawodników KS Konstancin

\\\ Piaseczno

Pływanie, jazda rowerem 
i bieganie – z tymi 
dyscyplinami sportu musieli 
zmierzyć się uczestnicy 
niedzielnych zawodów. 
Chętnych do spróbowania 
swoich sił nie zabrakło.

W związku ze wzrostem zainte-
resowania sportem w gminie 

władze miasta postanowiły zorgani-
zować dla mieszkańców wielkie wy-
darzenie sportowe. W niedzielę 22 
maja w Piasecznie odbyła się pierw-
sza impreza Garmin Iron Triathlon 
– najstarszego cyklu triathlonowego 
w Polsce. Pojawiło się na niej około 
tysiąca osób. Triathlon to wszech-
stronna dyscyplina sportowa, która 
stanowi kombinację pływania, jazdy 
rowerem oraz biegania. Rozgrywa-
ny jest on na różnych dystansach. 
Zawodnicy mieli do wyboru dwie 
długości – popularny 1/4 Ironman 
(1,5 pętli na trasie pływackiej, 2 pętle 
na kolarskiej, 4 na biegowej i dobieg 
do mety) oraz 1/8 IM (przepłynięcie 
dwóch zbiorników wzdłuż, 1 pętla ro-
werem, 2 biegu i dobieg). Jedna pętla 
kolarska wynosiła 22,5 kilometra, 
pływacka 0,475 kilometra, a dwie bie-
gowe 5,275 kilometra. Trasa ciągnęła 
się od Kamionki przez Łbiska i Jazga-
rzew aż do Alei Brzóz. Start do części 
pływackiej odbył się w sztucznym 
zalewie na terenie Górek Szymona.

Oficjalne otwarcie nastąpiło 
o godzinie 11.15. W zawodach wzię-
li udział najlepsi polscy zawodnicy, 
a także znani celebryci, jak cieszący 
się dużą sławą artysta kabaretowy 
Tomasz Jachimek czy popularny pre-
zenter telewizyjny Maciej Dowbor. 
Obaj startowali na dystansie 1/4 IM. 
Pierwszy z nich zajął odległe 388 
miejsce, a drugi uplasował się na 15 
pozycji. Obu gwiazdorom do zwycię-
stwa zabrakło wiele.

W rywalizacji na trasie 1/4 IM zwy-
ciężył Łukasz Kalaszczyński z klubu KM 
Sport Team. Uzyskał on czas końcowy 
równy 01:58:05. Triumfatorem o poło-
wę krótszego dystansu został Tomasz 
Marcinek z KS AZS-AWF. Zakończył on 
zawody z czasem 01:06:38. Nowością 
w tej edycji była sztafeta na 1/4 pole-
gająca na tym, że jeden zawodnik odpo-
wiadał za etap pływacki, drugi jechał na 
rowerze, a trzeci biegł. Tutaj nie miała 
sobie równych drużyna Beko Team 1 
w składzie: Maciej Mienik, Grzegorz 
Krejner i Maciej Żywek. Byli oni lepsi 
od drugiego miejsca o 10 minut (czas 
końcowy: 02:08:04).

Poza zawodami dla dorosłych 
w trakcie imprezy odbyły się także 
biegi dla dzieci na 200 (wiek 1-7), 
500 (8-11) oraz 1 000 (12-15 lat) 
metrów. Udział w nich wzięło około 
200 najmłodszych uczestników.

Następne etapy Garmin Iron 
Triathlon odbędą się w Ślesinie, Rad-
kowie, Stężycy i Elblągu.

Rafał Lipski

Triathlon
w Piasecznie
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Bieg najmłodszych
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